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Témata: Institut tvůrčí fotografie, Slezská univerzita v Opavě, Filozoficko-přírodovědecká fakulta, Vedení
univerzity, Obchodně-podnikatelská fakulta, Fyzikální ústav v Opavě

Články v reportu: 26    Duplicitní (Odstraněné): 14
[ Celkový počet článků: 40 ]

1. Bez foťáku ani ránu!  Idobryden.cz - Společnost

2. „Jsem nesmírně rád, že se podařilo zúročit…  Facebook - Příspěvky

3. Fantastické zprávy z Bruselu! �Aliance…  Facebook - Příspěvky

4. Kam chce rektor posunout naši univerzitu v…  Facebook - Příspěvky

5. � Kdo z nás může říct, že už kolem svých dvaceti…  Facebook - Příspěvky

6. České vysoké školy v Evropských univerzitních aliancích  Msmt.cz - Ostatní

7. Pozorování kosmického záření pomůže předpovídat zemětřesení Sciencemag.cz - Články

8. V Dobrém ránu dnes diskutoval Ilja Skaunic ��� …  Facebook - Příspěvky

9. Rodiče utekli do Česka, osmnáctiletý syn musel zůstat na Ukrajině. Šťastně se sešli  Magazin.aktualne.cz - Magazín - ostatní

10. V Karviné staví nové dětské dopravní hřiště Polar.cz - Karvinsko

11. Odpolední Plus (automat)  ČRo - Plus - Odpolední Plus (automat)

12. Součástí aliancí Evropských univerzit bude už 9 českých univerzit  Vedavyzkum.cz - Články

13. Kam o svátcích a prodlouženém víkendu? Přinášíme tipy z Ostravy i celého regionu  Denik.cz - Moravskoslezský deník

14. Zkoumání kosmického záření může pomoci předpovědět zemětřesení na Zemi, říká vědec z opavské univerzity  Refresher.cz - Články

15. Propojujeme evropské regiony. Naše univerzita je součástí aliance Evropských univerzit  Alive.osu.cz - Články

16. Opava podpořila začínající podnikatele. Projekt Opava podniká byl i pro ty, kterým se moc nedaří  Polar.cz - Opavsko

17. Fotil Ještěd, vystavoval v Americe. Libereckého fotografa postihla mrtvice  Denik.cz - Liberecký deník

18. Zprávy (automat)  ČRo - Hradec Králové - Zprávy (automat)

19. OKD po roce 2025? Budeme míchat energetické uhlí a máme vlastní pozemky  Economia, a.s. - Hospodářské noviny

20. Lukáš Vondráček se vrací domů. Zahraje Rachmaninova s ostravskou filharmonií  Klasikaplus.cz - Články

21. Vědec z Opavy: Pozorování kosmického záření pomůže předpovídat zemětřesení na Zemi  Novinky.cz - Věda a školy

22. Zbyněk Vlček: Své nálepky se asi nikdy nezbavím. Každopádně podívejme se do světa. I Tommy Fury byl v Love Islandu a je to skvělý boxer  Ruik.cz - Články

23. Mistr fotograf Jindřich Štreit představuje skoro… Facebook - Příspěvky

24. Skoro sto dvacet fotografií Jindřicha Štreita na velké výstavě, mezi nimi i dosud nezveřejněné unikáty  REJ.cz - Olomoucky.rej.cz

25. FPF €500K GTD: Po pátku jde na domácí chiplead Petr Kuběnka  Pokerzive.cz - Zpravodajství

26. FPF €500K GTD: Jakub Kolečkář s Petrem Kuběnkou v TOP20  Pokerzive.cz - Zpravodajství
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Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

03.07.2023 (00:06:18) Internet Filozoficko-přírodovědecká fakulta Idobryden.cz - Společnost Monika Babincová

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Účast ve fotografické soutěži přináší řadu výhod…

Patří focení mezi vaše koníčky? Během Dnů lidí dobré vůle máte jedinečnou příležitost pořídit fotky z míst, kde se psaly dějiny. Třeba se vám podaří zachytit Velehrad a cyrilometodějské oslavy
neobvyklým pohledem a porota vás za to náležitě ocení. Fotografické soutěže – Velehrad 2023 se může zúčastnit každý, kdo během Dnů lidí dobré vůle pořídí v místě konání akce soutěžní snímky
a v elektronické podobě je vloží na stránky www.velehrad.eu/dny-lidi-dobre-vule. Ale pozor, soutěže se nesmí účastnit profesionální fotografové. Veškerá pravidla a pokyny naleznete na již
zmíněných webových stránkách.

Každoročně se na Velehradě mohou amatérští fotografové zapojit do soutěže a přes hledáček svého fotoaparátu (smartphonu) zachytit velehradskou atmosféru. Všichni přihlášení mají navíc
možnost zúčastnit se semináře s významnou osobností z fotografického světa. Letos to bude Ondřej Durczak.

Fotografický seminář Zaostřeno na fotografii proběhne v úterý 4. července v 10 hodin v altánku Poutního domu Stojanov na Velehradě. V rámci programu se představí MgA. Mgr. Ondřej Durczak,
Ph.D., fotograf, dokumentarista, kurátor, pedagog Institutu tvůrčí fotografie FPF Slezské univerzity v Opavě a autor odborných i fotografických publikací zaměřených především na proměny života
a architektury v oblasti Ostravska a Karvinska.

Účastníkům představí svou tvorbu i projekty studentů a absolventů Institutu tvůrčí fotografie nebo práce dalších českých fotografů. Dále může poskytnout rady a podnětné připomínky, které
účastníci zúročí při pořizování záběrů pro Fotografickou soutěž Velehrad 2023. V této soutěži bude v letošním roce Ondřej Durczak také hostujícím porotcem. Nenechte si proto uniknout toto
výjimečné setkání a včas se registrujte.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  fpf (1x)

DUPLICITNÍ S: Bez foťáku ani ránu! ( Idobryden.cz - Společnost, Institut tvůrčí fotografie ); Bez foťáku ani ránu! ( Idobryden.cz - Společnost, Slezská univerzita v Opavě );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

03.07.2023 (21:04:29) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Slezská univerzita v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

„Jsem nesmírně rád, že se podařilo zúročit několikaletou snahu aliance STARS EU o získání statutu Evropské univerzity. Tato platforma má potenciál posílit internacionalizaci Slezské univerzity
a ještě hlouběji nás propojit s osmi dalšími univerzitami, se kterými pracujeme na společných projektech, mikrocertifikátech a působíme při transformaci našich regionů. Naše úsilí bude podpořeno
částkou 1,32 mil EUR z celkových 12,4 mil. EUR pro tuto alianci. Očekávám tedy, že se ještě více studentů a zaměstnanců SU nyní bude moci zapojit do mezinárodních aktivit a spolupráce“,
reagoval rektor naší univerzity doc. Tomáš Gongol.

SEKCE: Kultura a vzdělávání POČET AKTUALIZACÍ: 1

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x), slezské (1x), univerzity (1x)

DUPLICITNÍ S: „Jsem nesmírně rád, že se podařilo zúročit… ( Facebook - Příspěvky, Vedení univerzity );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

03.07.2023 (22:06:10) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné, Slezská univerzita

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Fantastické zprávy z Bruselu! �Aliance evropských univerzit STARS EU, � jejímž členem je i Slezská univerzita, získala prestižní grant v rámci výzvy programu Erasmus+�� pro evropské
univerzity na následující čtyři roky. � Aliance bude díky přidělené částce 12,4 milionu eur pokračovat v prohlubování stávající spolupráce. � Členové STARS EU� jsou regionálně propojené
univerzity, které se zavázaly spolupracovat s místními a regionálními partnery, aby přispěly ke skutečné pozitivní změně s cílem pomoci regionům urychlit přechod k digitálnější � a udržitelnější
společnosti. �O dosavadním zapojení naší fakulty do aktivit STARS EU se dozvíte zde � https://www.slu.cz/opf/en/aktuality/all/45 O alianci najdete informace zde � https://starseu.org/stars-
eu-european-university/

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  univerzita (2x), slezská (2x), karviné (1x)

DUPLICITNÍ S: Fantastické zprávy z Bruselu! �Aliance… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

1. Bez foťáku ani ránu!  
seznam | nahoru

2. „Jsem nesmírně rád, že se podařilo zúročit…   
seznam | nahoru

3. Fantastické zprávy z Bruselu! �Aliance…   
seznam | nahoru
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Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

04.07.2023 (08:56:17) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Slezská univerzita v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Kam chce rektor posunout naši univerzitu v dalších letech? Jak vidí zapojení AI do procesu vzdělávání a jaké projekty SU připravuje?Nejen to prozradil v rozhovoru pro Region Opavsko, který si
už dnes můžete pořídit na stáncích nebo u opavských kamelotů!

SEKCE: Kultura a vzdělávání POČET AKTUALIZACÍ: 1

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

04.07.2023 (09:08:09) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Moravskoslezské inovační centrum

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

� Kdo z nás může říct, že už kolem svých dvaceti let vedl úspěšný podnik? Kolik podnikatelů mělo odvahu a možnost budovat vlastní projekt již po střední škole? Slezská univerzita v Opavě
nabízí studijní program Inovativního podnikání, který studentům tyto možnosti poskytuje již v rámci studia. Nejčastěji bývá založeno obchodní družstvo, kterému se poté v rámci týmu věnují.
Univerzita poskytuje pronájem prostor, ale vše ostatní, tedy včetně zodpovědnosti za cash flow a vývoj projektu, je už pouze na studentech.Cílem je podporovat mladé podnikatele v týmové
spolupráci, řízení podnikatelských záměrů, rozvíjení ve spolupráci se zákazníky a dalších oblastech podnikání v praxi, zkrátka a dobře „learning by doing“ ��. Stejný vzdělávací koncept lze
najít např. ve Švýcarsku nebo Finsku.Minulý týden se konalo další setkání Houston Calling, tedy akce pořádaná studenty programu. Tentokrát bylo setkání zaměřeno především na představení
jednotlivých projektů a práce týmů. Prezentace mladých podnikatelů představily fungující (tedy prosperující!) projekty a reálné zakázky, většinu z projektů čeká práce i během letních měsíců ☀️ .Z
podpory podnikavosti již v takto mladém věku máme upřímnou radost a věříme, že tento obor může v kraji přinést spousty zajímavých podnikatelských subjektů.#msk #business #university
#innovation #learning

SEKCE: Sociální sítě

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

04.07.2023 (10:10:10) Internet Slezská univerzita v Opavě Msmt.cz - Ostatní NEZNÁMÝ

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Evropská komise podpořila v rámci ukončené výzvy z programu Erasmus+ 30 Evropských univerzitních aliancí, v sedmi z nich jsou zapojené české vysoké školy. Aktuálně je tak v 50
Evropských univerzitních aliancích zapojeno víc než 430 vysokých škol.

Co jsou Evropské univerzitní aliance?

Evropská komise od roku 2018 podporuje prohlubování strategické spolupráce vysokých škol. Vysoké školy zapojené do aliance musí sdílet společnou strategii rozvoje vzdělávání. Díky spolupráci
zapojených vysokých škol budou moct studující i akademičtí pracovníci a pracovnice absolvovat širokou škálu fyzických, kombinovaných i virtuálních mobilit. Cílem takovéto spolupráce je hledání
řešení výzev v oblastech jako např. změna klimatu, digitalizace, zdraví, migrace nebo bezpečnost. Každá aliance musí pozůstávat nejméně ze tří vysokých škol z tří různých zemí Evropské unie
nebo zemí zapojených do programu Erasmus+.

Evropská komise v roce 2022 podpořila nebo prodloužila podporu 20 aliancím. V roce 2023 podpořila celkově dalších 30 aliancí, 23 stávajících (ve dvou z nich jsou zapojeny české vysoké školy)
a 7 nových (z nichž v pěti jsou zapojeny české vysoké školy). Rozpočet programu dosáhl rekordních 402 milionů eur.

České vysoké školy podpořené z iniciativy Evropských univerzitních aliancí:

Nové aliance:

European Universities Linking Society and Technology (EULiST)
Vysoké učení technické v Brně
European University for Peace, Justice, and Inclusive Societies (EUPeace)
Západočeská univerzita v Plzni
Transforming Regions for an Inclusive Europe (NEOLAiA)
Ostravská univerzita
STrategic Alliance for Regional TranSition - STARS European University (STARS EU)
Slezská univerzita v Opavě
Urban Research and Education Knowledge Alliance (UREKA SHIFT)
Vysoká škola báňská – Technická univerzita Ostrava

4. Kam chce rektor posunout naši univerzitu v…   
seznam | nahoru

5. � Kdo z nás může říct, že už kolem svých dvaceti…   
seznam | nahoru

6. České vysoké školy v Evropských univerzitních aliancích   
seznam | nahoru
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Aliance, kterým byla prodloužena podpora:

Aurora European University
Univerzita Palackého v Olomouci
EuroTeQ Engineering University (EuroTeQ)
České vysoké učení technické v Praze

Již v roce 2022 byla prodloužena podpora 2 aliancím, jejichž členy jsou Univerzita Karlova (4EU+ European University Alliance) a Masarykova univerzita (European Digital UniverCity –
EDUC).

Více informací zde 50 European Universities to cooperate across borders and disciplines | European Education Area (europa.eu)

SEKCE: Ministerstva

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

04.07.2023 (13:55:06) Internet Fyzikální ústav v Opavě Sciencemag.cz - Články science

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Pokud má nastat na Zemi silné zemětřesení, předcházejí mu změny magnetického pole…

Mezinárodní tým vědců ve spolupráci s Fyzikálním ústavem v Opavě přišel v rámci úspěšného projektu CREDO na velmi zajímavou věc: Existuje zřetelný vztah mezi globální seismickou
aktivitou a změnami v intenzitě kosmického záření zaznamenanými na povrchu naší planety. Pozorování kosmického záření tak potenciálně pomůže předpovídat zemětřesení na Zemi.

Silná zemětřesení mají obvykle za následek mnoho lidských obětí a obrovské materiální ztráty. Rozsah tragédie by se mohl výrazně snížit, kdybychom měli možnost předpovědět čas a místo
takových katastrofických událostí. Projekt CREDO, iniciovaný v roce 2016 Ústavem jaderné fyziky Polské akademie věd (IFJ PAN) v Krakově ve spolupráci s vědci Fyzikálního ústavu v Opavě,
se pokouší ověřit již dříve formulovanou hypotézu, že zemětřesení lze předvídat pozorováním změn kosmického záření. Statistické analýzy ukázaly, že korelace mezi těmito dvěma jevy skutečně
existuje.

„Na první pohled se může zdát podivné, že existuje souvislost mezi zemětřesením a kosmickým zářením, které se k nám ve své primární formě dostává především ze Slunce a vzdáleného
vesmíru. Základy této myšlenky však mají zcela jasnou fyzikální podstatu,“ popisuje Dr. Arman Tursunov z Fyzikálního ústavu v Opavě s odkazem na Dr. Piotra Homolu z Polské akademie věd,
vedoucího vědeckého výzkumu. „Hlavní myšlenkou je skutečnost, že silná zemětřesení souvisejí s pohyby tektonických desek na hmotě kapalného jádra pod zemským pláštěm. Vířivé proudy v
kapalném jádře jsou zase zodpovědné za vytváření magnetického pole Země. Toto pole vychyluje dráhy nabitých částic přicházejících z vesmíru. A protože jsou velká zemětřesení spojena také s
poruchami v tocích hmoty, které pohánějí zemské dynamo, skokově se mění magnetické pole Země, a tedy i dráhy kosmického záření. Pokud má nastat na Zemi silné zemětřesení, předcházejí mu
změny magnetického pole a v důsledku toho by pozemní detektory měly zaznamenat určité změny v počtu zaznamenaných sekundárních částic kosmického záření,“ vysvětluje Tursunov.

Kosmické záření jako předpověď zemětřesení
Fyzikové z projektu CREDO analyzovali údaje o intenzitě kosmického záření ze dvou velkých stanic, konkrétně Neutron Monitor Database (shromážděných za poslední půlstoletí) a Observatoře
Pierra Augera (sbírané od roku 2005). Výběr observatoří byl dán tím, že obě se nacházejí na rovníku a používají různé pokročilé detekční techniky. Analýzy zahrnovaly i pozorované změny sluneční
aktivity z dat Solar Influences. Klíčové informace o seismické aktivitě Země pocházely z programu US Geological Survey. Analýzy byly provedeny pomocí několika statistických technik. Ve všech
případech se pro studované období objevila jasná souvislost mezi změnami v intenzitě kosmického záření a intenzitou všech silných zemětřesení na Zemi v pozorovaném období. „Důležité zjištění
přitom je, že data ukazují výchylky kosmického záření o 15 dní dříve před samotnými zemětřeseními. To je dobrá zpráva, protože naznačuje možnost odhalit nadcházející zemětřesení s
dostatečným předstihem. Bohužel se ale z tohoto údaje se nedá předpovědět, kde přesně na Zemi k zemětřesení dojde, pozorování by se tedy musela opřít o další data například od geologů nebo
seismologů,“ dodává Tursunov.

Projevy skryté látky ve vesmíru?
Výzkum ovšem přinesl i mnoho zcela nových otázek. Analýzy totiž ukázaly, že korelační maximum nastává každých 10-11 let, což je období podobné cyklu sluneční aktivity. Vůbec se to však
neshoduje s maximální aktivitou naší hvězdy! Kromě toho existují další periodicity neznámé povahy jak v datech kosmického záření, tak v seismických datech. Nedostatek klasických vysvětlení pro
sledované periodicity vyvolává úvahy o možné roli jiných, méně konvenčních jevů. Jedním z nich by mohl být průchod Země hustším oblakem skryté látky (nekorektně označované jako temná
hmota z angl. dark matter), která se projevuje pouze gravitačními účinky. V případě Sluneční soustavy tyto oblaky mohou být utvářeny gravitační interakcí skryté látky se Sluncem nebo dalšími
hmotnými tělesy v našem planetárním systému. Ostatně právě povahu skryté látky zkoumá projekt CREDO. „Země jako celek je každopádně se svým silným magnetickým polem extrémně citlivý
detektor částic, mnohonásobně větší než detektory vyrobené člověkem. Je proto rozumné počítat s možností, že může reagovat na jevy, které jsou pro naše stávající měřicí zařízení neviditelné,“
uzavírá Tursunov.

Viz také: Zemětřesení a kosmické záření spolu souvisejí, ale jak přesně?

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  opavě (3x), fyzikálního (2x), ústavu (2x), fyzikálním (1x), ústavem (1x)

DUPLICITNÍ S: Pozorování kosmického záření pomůže podle vědců předpovídat zemětřesení na Zemi ( Techfocus.cz - Články, Fyzikální ústav v Opavě );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

04.07.2023 (15:22:38) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné, Slezská univerzita
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karta? � A jaký typ platby preferujete vy? � Záznam z vysílání můžete zhlédnout zde � go.slu.cz/platebnikarty
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7. Pozorování kosmického záření pomůže předpovídat zemětřesení   
seznam | nahoru

8. V Dobrém ránu dnes diskutoval Ilja Skaunic ��� …   
seznam | nahoru
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KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezská (1x), univerzita (1x)

DUPLICITNÍ S: V Dobrém ránu dnes diskutoval Ilja Skaunic ��� … ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

04.07.2023 (15:24:12) Internet Institut tvůrčí fotografie Magazin.aktualne.cz - Magazín - ostatní Foto

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Většina jeho rodiny se po ruské invazi na Ukrajinu natrvalo usadila nedaleko Brna, kam otec a matka roky jezdili za prací. Čerstvě osmnáctiletý Bohdan však musel zůstat v rodném Užhorodu,
kde bez svých blízkých strávil několik měsíců. Všední realitu, kterou tehdy mladý Ukrajinec zažíval, zachytil na intimních momentkách dvaadvacetiletý student Institutu tvůrčí fotografie v
Opavě Jakub Joch.

Když koncem loňského února Rusko napadlo Ukrajinu, přemýšlel zrovna student Institutu tvůrčí fotografie v Opavě Jakub Joch nad tématem své klauzurní práce. "Jednoho dne jsem volal
mámě do Brna a ona mi řekla, že zrovna jedou zavézt stará kola po mně a po bratrovi jedné ukrajinské rodině, která bydlí kousek za městem. Šlo o dceru, matku a otce, který byl v invalidním
důchodu, a mohl tak Ukrajinu opustit. Syn ale zrovna oslavil osmnáctiny, takže jako čerstvě plnoletý musel zůstat v Užhorodu pro případ, že by ho armáda potřebovala," vrací se Jakub do období
po vypuknutí invaze.

Tehdy se mu v hlavě zrodil nápad, že by za o tři roky mladším Bohdanem mohl vyrazit s fotoaparátem a zdokumentovat jeho situaci, aby upozornil na to, co mladý kluk ve válkou rozbouřeném
státě prožívá. "Nechtěl jsem jen zneužít silné téma. I pro mě to byl terapeutický projekt, protože se mě válka hodně dotýkala," říká Jakub. Při nejbližší cestě do Brna navštívil Bohdanovy rodiče, aby
zjistil, jak se k jeho plánu staví. "Bohdanova máma byla nadšená, že její syn nezůstane v Užhorodu sám. Během pěti minut jsme si s ním telefonovali a domlouvali se, kdy za ním dorazím,"
vzpomíná.

Související
Ukrajinská válka mnohým zevšedněla. Fotografové Economie připomínají její krutost

Hned nato obešel ukrajinské autobusové linky na brněnské Zvonařce a u jedné z nich si koupil jízdenku. "Když jsem ale kolem čtvrté ráno přišel na zastávku, nikdo jiný tam nestál, takže jsem
netušil, jestli spoj vůbec pojede. Zkusil jsem se proto ozvat na číslo z lístku, kde na mě sice spustili ukrajinsky, ale nějak jsem z těch slov pochopil, že je autobus na cestě. Měl asi hodinové
zpoždění," líčí Jakub.

Každý mluvil vlastním jazykem, přesto si rozuměli

Když po zhruba desetihodinové cestě dorazil na užhorodské autobusové nádraží, Bohdan tam na něj čekal ještě se dvěma rodinnými známými, kteří právě utekli z Rusy obsazeného Chersonu na
Západ. "Vyzvedli mě autem, se kterým jsme hned zamířili za město, kde se Bohdan učil řídit," usmívá se Jakub při vzpomínce. Dorozumívali se anglicky, případně zkoušel každý mluvit ve svém
jazyce a zjišťovali, že některá slova znějí překvapivě podobně. "Během pár dnů jsem alespoň základní fráze v ukrajinštině pochytil," doplňuje Jakub.

V Užhorodu nakonec strávil skoro týden, během něhož ho Bohdan provedl městem a vzal ho na svá oblíbená místa. Bylo jaro, takže kolem všechno kvetlo, z oblohy svítily hřejivé sluneční paprsky,
a Jakub i jeho nový ukrajinský kamarád tak navzdory válce prožívali příjemné okamžiky. "Seznámil mě i se svými kamarády. Nikdo z nich ale v Užhorodu na rozdíl od Bohdana nezůstal sám. Jeho
rodiče do Česka delší dobu dojížděli za prací, takže v Brně už měli nějaké zázemí. Jeho přítelkyně byla zase tou dobou s rodiči v Německu. Skončil ve válkou zmítané zemi úplně izolovaný,"
přibližuje Jakub.

Bohdan dodává, že samota pro něj nebyla tím nejhorším. "Moji rodiče vyráželi za prací do Veverské Bítýšky už několik let, takže jsem byl celkem zvyklý být doma sám. S vypuknutím války se ale
ve městě najednou pravidelně ozývaly poplašné sirény a já jsem se začal bát o své zdraví. Trpím epilepsií, takže se mi s příchodem invaze hodně zvýšil tlak a často jsem zažíval panické ataky.
Děsila mě představa, že dostanu záchvat a kolem nebude nikdo, kdo by mi pomohl. Zůstala se mnou jenom moje kočka, a ta by mě z toho nedostala. Když bylo nejhůř, zavolal jsem někomu ze
svých kamarádů, ať přijde, a do toho jsem bral léky, které mě jakž takž dokázaly zklidnit," vypráví Bohdan.

Související
Bojují i za nás. Současná Ukrajina očima patnácti ukrajinských fotografů
12 fotografií
Nechce jen nečinně čekat, než válka skončí

Potvrzuje, že nebýt války, vzpomínal by na týden, kdy ho navštívil Jakub s fotoaparátem, jenom v dobrém. Vyzdvihuje, že se z nich stali přátelé, a Jakub souhlasně přikyvuje. "Když jsem se s
Bohdanem loučil, bylo mi smutno. Říkal jsem mu, že se snad brzy zase uvidíme, a přitom jsem nevěděl, jestli to není jenom fráze. O to víc jsem byl překvapený, když jsem mu o dva měsíce později
volal, že bych ho rád zase navštívil, a on zrovna seděl v autobuse směrem do Česka. Nakonec jsme se tak potkali tady," prozrazuje Jakub nečekaný happyend Bohdanova příběhu.

Díky lékařské zprávě o jeho zdravotním stavu, která potvrzuje, že kvůli epilepsii nemůže dostat povolávací rozkaz, mohl po pár měsících rusko-ukrajinského konfliktu konečně vycestovat do
západní Evropy. Nejdřív se znovu shledal se svými rodiči ve Veverské Bítýšce a posléze odjel do Německa za svou přítelkyní, se kterou si nyní hledají společné bydlení v Mannheimu. "Když se tu
procházím po ulicích, některá místa mi hodně připomínají Užhorod. To mi pak dojde, jak moc mi Ukrajina a moji přátelé, kteří tam museli zůstat, chybí. Na druhou stranu jsem vděčný, že jsem v
bezpečí," dodává.

"Každý den doufám, že válka skončí třeba už zítra ráno. Zároveň si ale uvědomuju, že se toho pravděpodobně nedočkáme za půl roku, za rok, možná ani za několik let. Proto mi nedává smysl jen
nečinně čekat, než se budu moct zase vrátit domů. Chci si z pobytu v Německu odnést co nejvíc. Momentálně se učím německy, abych rozuměl místnímu jazyku, a pak bych se rád přihlásil na
vysokou školu. Uvažuju o informačních technologiích, které jsem studoval už na Ukrajině, případně o grafickém designu," plánuje. Už v srpnu by za ním měl navíc přijet Jakub, který se chystá
navázat na svůj fotografický projekt a dokumentovat Bohdanův život i v Německu.

Když koncem loňského února Rusko napadlo Ukrajinu, přemýšlel zrovna student Institutu tvůrčí fotografie v Opavě Jakub Joch nad tématem své klauzurní práce. "Jednoho dne jsem volal
mámě do Brna a ona mi řekla, že zrovna jedou zavézt stará kola po mně a po bratrovi jedné ukrajinské rodině, která bydlí kousek za městem. Šlo o dceru, matku a otce, který byl v invalidním
důchodu, a mohl tak Ukrajinu opustit. Syn ale zrovna oslavil osmnáctiny, takže jako čerstvě plnoletý musel zůstat v Užhorodu pro případ, že by ho armáda potřebovala," vrací se Jakub do období
po vypuknutí invaze.

Tehdy se mu v hlavě zrodil nápad, že by za o tři roky mladším Bohdanem mohl vyrazit s fotoaparátem a zdokumentovat jeho situaci, aby upozornil na to, co mladý kluk ve válkou rozbouřeném
státě prožívá. "Nechtěl jsem jen zneužít silné téma. I pro mě to byl terapeutický projekt, protože se mě válka hodně dotýkala," říká Jakub. Při nejbližší cestě do Brna navštívil Bohdanovy rodiče, aby
zjistil, jak se k jeho plánu staví. "Bohdanova máma byla nadšená, že její syn nezůstane v Užhorodu sám. Během pěti minut jsme si s ním telefonovali a domlouvali se, kdy za ním dorazím,"
vzpomíná.

Hned nato obešel ukrajinské autobusové linky na brněnské Zvonařce a u jedné z nich si koupil jízdenku. "Když jsem ale kolem čtvrté ráno přišel na zastávku, nikdo jiný tam nestál, takže jsem
netušil, jestli spoj vůbec pojede. Zkusil jsem se proto ozvat na číslo z lístku, kde na mě sice spustili ukrajinsky, ale nějak jsem z těch slov pochopil, že je autobus na cestě. Měl asi hodinové
zpoždění," líčí Jakub.

Když po zhruba desetihodinové cestě dorazil na užhorodské autobusové nádraží, Bohdan tam na něj čekal ještě se dvěma rodinnými známými, kteří právě utekli z Rusy obsazeného Chersonu na
Západ. "Vyzvedli mě autem, se kterým jsme hned zamířili za město, kde se Bohdan učil řídit," usmívá se Jakub při vzpomínce. Dorozumívali se anglicky, případně zkoušel každý mluvit ve svém
jazyce a zjišťovali, že některá slova znějí překvapivě podobně. "Během pár dnů jsem alespoň základní fráze v ukrajinštině pochytil," doplňuje Jakub.

9. Rodiče utekli do Česka, osmnáctiletý syn musel zůstat na Ukrajině. Šťastně se
sešli  seznam | nahoru
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V Užhorodu nakonec strávil skoro týden, během něhož ho Bohdan provedl městem a vzal ho na svá oblíbená místa. Bylo jaro, takže kolem všechno kvetlo, z oblohy svítily hřejivé sluneční paprsky,
a Jakub i jeho nový ukrajinský kamarád tak navzdory válce prožívali příjemné okamžiky. "Seznámil mě i se svými kamarády. Nikdo z nich ale v Užhorodu na rozdíl od Bohdana nezůstal sám. Jeho
rodiče do Česka delší dobu dojížděli za prací, takže v Brně už měli nějaké zázemí. Jeho přítelkyně byla zase tou dobou s rodiči v Německu. Skončil ve válkou zmítané zemi úplně izolovaný,"
přibližuje Jakub.

Bohdan dodává, že samota pro něj nebyla tím nejhorším. "Moji rodiče vyráželi za prací do Veverské Bítýšky už několik let, takže jsem byl celkem zvyklý být doma sám. S vypuknutím války se ale
ve městě najednou pravidelně ozývaly poplašné sirény a já jsem se začal bát o své zdraví. Trpím epilepsií, takže se mi s příchodem invaze hodně zvýšil tlak a často jsem zažíval panické ataky.
Děsila mě představa, že dostanu záchvat a kolem nebude nikdo, kdo by mi pomohl. Zůstala se mnou jenom moje kočka, a ta by mě z toho nedostala. Když bylo nejhůř, zavolal jsem někomu ze
svých kamarádů, ať přijde, a do toho jsem bral léky, které mě jakž takž dokázaly zklidnit," vypráví Bohdan.

Potvrzuje, že nebýt války, vzpomínal by na týden, kdy ho navštívil Jakub s fotoaparátem, jenom v dobrém. Vyzdvihuje, že se z nich stali přátelé, a Jakub souhlasně přikyvuje. "Když jsem se s
Bohdanem loučil, bylo mi smutno. Říkal jsem mu, že se snad brzy zase uvidíme, a přitom jsem nevěděl, jestli to není jenom fráze. O to víc jsem byl překvapený, když jsem mu o dva měsíce později
volal, že bych ho rád zase navštívil, a on zrovna seděl v autobuse směrem do Česka. Nakonec jsme se tak potkali tady," prozrazuje Jakub nečekaný happyend Bohdanova příběhu.

Díky lékařské zprávě o jeho zdravotním stavu, která potvrzuje, že kvůli epilepsii nemůže dostat povolávací rozkaz, mohl po pár měsících rusko-ukrajinského konfliktu konečně vycestovat do
západní Evropy. Nejdřív se znovu shledal se svými rodiči ve Veverské Bítýšce a posléze odjel do Německa za svou přítelkyní, se kterou si nyní hledají společné bydlení v Mannheimu. "Když se tu
procházím po ulicích, některá místa mi hodně připomínají Užhorod. To mi pak dojde, jak moc mi Ukrajina a moji přátelé, kteří tam museli zůstat, chybí. Na druhou stranu jsem vděčný, že jsem v
bezpečí," dodává.

"Každý den doufám, že válka skončí třeba už zítra ráno. Zároveň si ale uvědomuju, že se toho pravděpodobně nedočkáme za půl roku, za rok, možná ani za několik let. Proto mi nedává smysl jen
nečinně čekat, než se budu moct zase vrátit domů. Chci si z pobytu v Německu odnést co nejvíc. Momentálně se učím německy, abych rozuměl místnímu jazyku, a pak bych se rád přihlásil na
vysokou školu. Uvažuju o informačních technologiích, které jsem studoval už na Ukrajině, případně o grafickém designu," plánuje. Už v srpnu by za ním měl navíc přijet Jakub, který se chystá
navázat na svůj fotografický projekt a dokumentovat Bohdanův život i v Německu.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  institutu (3x), tvůrčí (3x), fotografie (3x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

04.07.2023 (16:13:20) Internet Obchodně-podnikatelská fakulta Polar.cz - Karvinsko Monika Danková

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Karviná se rozhodla postavit nové dopravní hřiště pro děti na jiném místě ve městě. Nově se bude nacházet poblíž Základní školy Prameny, jeho součástí bude i nový výuková budova,
venkovní posezení pro rodiče a velké parkoviště.

Poblíž Základní školy Prameny začaly terénní práce na přípravě plochy nového dětského dopravního hřiště. Stavba začala po několika letech příprav a plánování.

Původní a již nevyhovující hřiště se nachází poblíž budovy městské policie a obchodně podnikatelské fakulty.

Nové dětské dopravní hřiště bude sloužit nejen pro výuku školáků, ale i rodičům s dětmi.

Nová budova bude mít kromě výukové třídy i sklad pro kola a koloběžky a dílnu na drobné opravy. U budovy bude také venkovní posezení, zastíněná pergola.

Stavba dopravního hřiště by mělo být dokončena v dubnu příštího roku.

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (1x), podnikatelské (1x), fakulty (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

04.07.2023 (18:01:02) Rádio Fyzikální ústav v Opavě ČRo - Plus - Odpolední Plus (automat) ČRo - Plus

Otevřít originál | Otevřít detail| Stáhnout článek

17:50
00 je to mnoho miniaturních indicií o každém kousku odpadu. Říkáme tomu debitáš si uděláme 20 25 záznamů, než sáhnu po dalším. Je to náročné na čas, ale vyždímáme z těch nástrojů

hodně info.
15 Podařil se vám nějaký skutečně přelomový. To. Kumm jižní Arábii kolem roku 2002. V té době jsme se domnívali, že lidstvo začalo expandovat z východní Afriky asi před 60 000 lety.

Mysleli
30 jsme si, že to bylo tím, že se lidé naučili pohybovat po vodě, a tak se rozšířili podél pobřeží od Afriky až po Austrálii. Jenže na pobřeží Arabského poloostrova jsme o tom nenašli vůbec nic.

Až v roce 2010 jsme v jižním Ománu našli kamennou
45 technologii podobnou té, co se používala v údolí Nilu. To bylo překvapení, které nám teorii převrátilo. Zjistili jsme, takže expanze lidstva nevedli lidé s novou specializovanou technologií, ale

byli to lovci a sběrači, kteří využívali příležitost ve správném čase

17:51
00 na správném místě. Když se Arábie zazelenala, přestěhovali se na nové místo podobné tomu, co znali. Do dneška se v tom snažíme vyznat. Teď si klademe otázku, kterým směrem se

vlastně expanze pohybovala. Některé materiály naznačují, že možná jižní
15 Arábie byla původem této kultury, takže se stěhovali do Arábie nebo z Arábie. Další směr svého bádání naznačuje, že frirous archeolog, specialista na nejstarší migrace lidského druhu

Martin

10. V Karviné staví nové dětské dopravní hřiště   
seznam | nahoru

11. Odpolední Plus (automat)   
seznam | nahoru

6/20

https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NTY0NzA4NTgsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NTY0NzA4NTgsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NTY0NzA4NTgsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/56470858
https://www.maximusweb.cz/detail/clanku/56470858
http://translate.google.com/translate?hl=cs&sl=cs&tl=en&u=http%3A%2F%2Fpolar.cz%2Fzpravy%2Fkarvinsko%2Fkarvina%2F11000037840%2Fv-karvine-stavi-nove-detske-dopravni-hriste
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/56470858
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NTY0NzIyMjIsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NTY0NzIyMjIsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NTY0NzIyMjIsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/56472222
https://www.maximusweb.cz/detail/clanku/56472222
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/56472222


30 Srb, český. V 17 hodin a 51 minut je tu další téma z oblasti zkoumání vesmíru. Kosmické záření a zemětřesení spolu totiž souvisí. Potvrdili to vědci ze Slezské univerzity v Opavě spolu se
45 svými polskými kolegy z Krakova. Víc k tomu teď poví ředitel opavského fyzikálního ústavu Zdeněk Stuchlík. Hezké odpoledne. Dobré odpoledne. Já bych si dovolil napřed vás trošičku

opravit. My

17:52
00 se teprve pokoušíme to dokázat a vyvinout způsoby, jak to dokázat. Ano, ano. Rozumím. Je to zatím velmi rozumně znějící hypotéza kterou nedokážeme.
15 Využít a možná se potvrdí. No doufej. Ty náznaky jsou docela jednoznačné. Jde o to, že v tekutém jádře země, jsou
30 vířivé. Které. Tak dobře, pojďme to vysvětlit. Magnetické pole. A to magnetické pole samozřejmě může být velmi silně ovlivněno pohybem hmoty,
45 která se nachází nad tím tekutým jádrem, tedy tektonických vrstev. Tento pohyb ovšem vede k zemětřesení, že tedy je tady oprávněný předpoklad, že zemětřesení

17:53
00 souvisí s pohybem tektonických vrstev a ty budou ovlivňovat magnetické pole Země. No a magnetické pole Země ovlivňuje pohyb kosmického záření, tedy
15 vlastně elektricky nabitých částic, které dopadají na zem. Takže je tady velmi reálná možnost, že budeme schopni prokázat to,
30 co pozorujeme v kosmickém záření se vznikem ze. Ano. A kdy jste na tu možnou? Jsou v. Tpři šli. Na tu souvislost nepřišli. My my ji teprve využíváme. Přišli na
45 ni kolegové, kteří zkoumali data 50 let nebo 30 let stará data shromažďovaná ze sledování kosmického záření a paralelně dat a sledování

SEKCE: Zpravodajství POČET AKTUALIZACÍ: 10

KLÍČOVÁ SLOVA:  ředitel (2x), zdeněk (2x), stuchlík (2x), fyzikálního (1x), ústavu (1x), opavě (1x)

DUPLICITNÍ S: Odpolední Plus (automat) ( ČRo - Plus - Odpolední Plus (automat), Slezská univerzita v Opavě );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

04.07.2023 (18:18:17) Internet Slezská univerzita v Opavě Vedavyzkum.cz - Články NEZNÁMÝ

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Evropská komise oznámila výsledky výzvy Erasmus+ 2023 k iniciativě Evropských univerzit. Komise letos podpořila 30 aliancí, české univerzity jsou součástí 7 z nich. Celková česká účast v
iniciativě se tak zdvojnásobila.

Evropská komise vyhlásila 3. července výsledky výzvy 2023 na podporu iniciativy Evropských univerzit. Celkově čtvrtá výzva v pořadí, s dosud rekordním rozpočtem 402,2 milionů eur, byla pro
české instituce z hlediska počtu podpořených institucí zatím nejúspěšnější. Ve výzvě vybrala Evropská komise celkem 30 konsorcií.

Většinu vybraných žádostí tvoří již existující aliance, které byly podpořeny ve výzvě v roce 2020 a nyní žádaly o navazující financování na další čtyři roky. Některé z nich se rozhodly svou spolupráci
rozšířit a přivítat nové členy – celkově se tyto sítě rozrostly o 50 členů. Z 26 žádostí v této skupině bylo vybráno 23 konsorcií, včetně obou aliancí s českými partnery.

ČVUT bude pokračovat ve spolupráci v rámci aliance EuroTeQ, která se v novém období rozroste o 2 řádné členy, španělskou Universidad de Navarra a pařížskou École des hautes études
commerciales de Paris. Získá nové asociované partnery včetně švýcarské VŠ instituce, různé podniky a asociace.
UPOL bude pokračovat v rámci aliance Aurora, přičemž také uvítá nového člena, pařížskou Université Paris-Est Créteil (UPEC).
Pět českých univerzit se bude podílet na rozvoji nových aliancí

Dále byly v letošní výzvě podpořeny úplně nové aliance Evropských univerzit. Vzhledem k vysokému zájmu o tuto prestižní iniciativu a zároveň výrazně nižšímu rozpočtu pro nové aliance byla
konkurence v rámci této skupiny opravdu vysoká. Z celkového počtu 39 žádostí dosáhlo na podporu pouze sedm konsorcií. Zapojení českých institucí hned do pěti z nich se proto dá považovat za
velký úspěch.

Dosud byly do iniciativy zapojeny čtyři české univerzity: vedle  ČVUT a UPOL (viz výše) také Univerzita Karlova (4EU+) a Masarykova univerzita (EDUC), které uspěly již v první výzvě a
následně získaly podporu na pokračování spolupráce ve výzvě z roku 2022. Letošní výzvou se tedy česká účast v iniciativě více než zdvojnásobila ze čtyř na devět institucí. Ke stávajícím aliancím
se nově přidávají:

Ostravská univerzita (NEOLAiA – Transforming Regions for an Inclusive Europe )
Slezská univerzita v Opavě (STARS EU – STrategic Alliance for Regional TranSition - STARS European University )
Vysoká škola báňská – Technická univerzita Ostrava (UREKA SHIFT – Urban Research and Education Knowledge Alliance )
Vysoké učení technické v Brně (EULiST – European Universities Linking Society and Technology )
Západočeská univerzita v Plzni (EUPeace – European University for Peace, Justice, and Inclusive Societies )
Celkový počet aliancí se zvýšil na 50

V minulé výzvě bylo podpořeno 20 aliancí (16 stávajících bylo prodlouženo a čtyři vznikly nově), což v součtu s výsledky letošní výzvy dává celkový počet 50 Evropských univerzit. Do těchto sítí
je momentálně zapojeno přes 430 evropských VŠ institucí , s dalšími 1 700 institucemi a různými stakeholdery v roli asociovaných partnerů.

Cílem Evropské komise je přitom dosáhnout do poloviny roku 2024 počtu 60 aliancí zahrnujících přes 500 VŠ institucí, což odpovídá zhruba 10 % evropského vysokoškolského sektoru. Další
výzva bude vyhlášena na podzim tohoto roku a bude zaměřena čistě na podporu vzniku deseti nových aliancí.

Další informace a výsledky naleznete také v tiskové zprávě Evropské komise.

Zdroj: CZELO

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

12. Součástí aliancí Evropských univerzit bude už 9 českých univerzit   
seznam | nahoru

7/20
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Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

04.07.2023 (18:38:06) Internet Institut tvůrčí fotografie Denik.cz - Moravskoslezský deník Martin Ruščin Bronislava Rudinská Supíková

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Před námi je opět několik dnů volna a toho je potřeba využít. Pokud máte v plánu vyrazit někam na výlet a spojit ho s příjemnou zábavou, pak mrkněte na naši várku tipů tentokrát nejen z
Moravskoslezského kraje, ale i ze sousedních regionů.

OSTRAVA

Beats for Love
KDY: středa 5. až sobota 8. července
KDE: Dolní oblast Vítkovice, Ostrava
ZA KOLIK: čtyřdenní 2890 Kč (6. vlna), jednodenní od 1190 do 1490 Kč (2. vlna)

PROČ PŘIJÍT: Největší festival elektronické hudby ve střední Evropě, který slaví desetileté výročí, bude jednou ze stěžejních letních akcí v celé republice. Tradičně na něj zavítají desetitisíce
návštěvníků a letos jim organizátoři přivážejí to nejlepší, co elektronická taneční hudba nabízí. Hlavní hvězdou z líhně talentů mezi dýdžeji bude nizozemský král elektronické hudby Tiësto. Ze
země tulipánů dorazí také Hardwell či Blasterjaxx. Při těchto rytmech se v Dolních Vítkovicích bude otřásat v základech i samotná vysoká pec s vyhlídkou Bolt Tower.

Zapomenutá sláva ostravských kaváren
KDY: Sobota 8. července od 10 hodin
KDE: sraz na Prokešově náměstí, Ostrava
ZA KOLIK: dospělí 100 Kč, studenti do 18 let, senioři, ZTP, ZTP/P 70 Kč, rodinné vstupné (2 dospělí + 1 až 3 děti) 300 Kč, děti do 10 let zdarma
PROČ PŘIJÍT: Vydejte se po stopách vůně kávy linoucí se z kaváren Moravské Ostravy a nechte se strhnout atmosférou velkolepých jmen jako Royal, Union, Bristol, Bellevue, Boston, Savoy a
mnoha dalších. Zaposlouchejte se, zda neuslyšíte americké jazz bandy, které hrály pravidelně živou muziku či rachocení skleniček s americkými drinky. Poslechněte si příběhy z noblesních
kaváren, které navštěvoval Oldřich Nový, kde Josef Kainar hrával na klavír či za kterými okny vymýšlela dvojice Jiří Voskovec a Jan Werich své nesmrtelné scénky. A jaké hříchy kavárny ukrývaly
ve svých útrobách? Doba trvání procházky je zhruba sto minut, trasa je dlouhá cca jeden a půl kilometru a je vhodná také pro kočárky. Prohlídka se koná za každého počasí a je nutné se předem
rezervovat. V den prohlídky můžete navštívit také Vyhlídkovou věž, po prokázání zakoupené vstupenky na prohlídku budete mít nárok na zvýhodněné vstupné.

BRUNTÁL

Sovinecký šperk ocení nejen dámy
KDY: středa 5. až neděle 9. července
KDE: hrad Sovinec, Jiříkov
ZA KOLIK: 180 Kč, zvýhodněné vstupné 120 Kč, rodinné 540 Kč
PROČ PŘIJÍT: Na návštěvníky kromě tradičních prohlídek hradu tentokrát po celý prodloužený víkend čeká i tradiční pětidenní šperkařský jarmark. Na hradě Sovinec budou šperky nejen na
prodej, ale budou se i vyrábět. K vidění budou různé techniky. Připraveny jsou ukázky například šperkařské výroby z kamenů, cínu mědi, stříbra, kůže, dřeva i smaltu. Zkrátka nepůjde pouze o
hradní blešák šperků a kreativního materiálu, ale akce bude doplněna i o program na pátém nádvoří, kde vystoupí šermíři, tanečnice, sokolník a další.

Večerní prohlídky s kastelánem
KDY: státní svátky 5. a 6. července jen v 18 hodin
KDE: zámek Linhartovy
ZA KOLIK: 100 Kč, zvýhodněné 50 Kč
Zámek LinhartovyZdroj: Deník / Pavel Sonnek
PROČ PŘIJÍT: O letních prázdninách můžete navštívit zámek Linhartovy vždy od pátku do neděle od 10 do 16 hodin. Tento týden, v den státních svátků ve středu a ve čtvrtek na návštěvníky ale
čekají i Večerní prohlídky s kastelánem. Začínají vždy v 18 hodin. Připraveny jsou i zajímavé výstavy, potěší určitě i procházka zámeckým parkem.

Do Města Albrechtice dorazí raper Raego
KDY: sobota 8. července od 14 do 22 hodin
KDE: fotbalové hřiště Města Albrechtice
ZA KOLIK: zdarma
PROČ PŘIJÍT: Populární Letní slavnosti Města Albrechtice jsou opět tady. Na fotbalovém hřišti nebude v sobotu 8. července chybět občerstvení, hudba ani bohatý kulturní program. Pro nejmenší
je připraveno vystoupení Mira Jaroše, pro starší ročníky je připraven populární rapper Raego či duo Emily & Justice.

Kapitánem na lodi Harta
KDY: každou neděli od 14 hodin až do 27. srpna
KDE: Slezská Harta, Leskovec nad Moravicí
ZA KOLIK: dospělí 230 Kč, děti do 15 let 190 Kč, děti do 6 let 140 Kč
Slezská Harta.Zdroj: Deník / Lukáš Kaboň
PROČ PŘIJÍT: Chcete se stát alespoň na jeden den kapitánem unikátní vyhlídkové elektrolodi na nejmladší a zároveň jedné z nejkrásnějších přehrad u nás? Máte možnost v rámci zážitkové
Technotrasy na „zastávce“ Sleszká Harta, a to každou neděli od 14 hodin během letních prázdnin. Čeká vás cinkot kotvících jachet, vítr ve vlasech, šplouchající "Jesenické moře" a k tomu lahodný
nápoj z lokálních produktů na vyhlídkové palubě naší nové lodi. Můžete si jen tak vychutnávat atmosféru, nebo se seznámit s řízením lodě, naučit se uvázat správný lodní uzel a vyfotit se i s
kapitánskou čepicí. Nástupní místo je v informačním centru v Leskovci nad Moravicí, délka programu zhruba 80 minut - 10 pro uvedení do problematiky a prohlídku přístaviště, 70 minut pak trvá
plavba. Ceny platí při platbě online – více na webu Slezskaharta.cz.

FRÝDECKO-MÍSTECKO

Cyrilometodějská pouť na Čupku
KDY: středa 8. července ve 14 hodin
KDE: kopec Čupek, Metylovice
VSTUPNÉ: zdarma
PROČ PŘIJÍT: Akce pro příznivce z Lašska i širého okolí, zahájení se koná ve 14 hodin za přítomnosti starosty obce Lukáše Halaty a lašského krále Z. V. Krulikovského, následuje bohoslužba
slova ke cti patronům Moravy a Slezska - svatých Cyrila a Metoděje, pásmo lidových písniček „Zazpivame všecy spolem“, folk, country i trampské písničky, občerstvení zajištěno.

Noc na hradě Hukvaldy
KDY: sobota 8. července v 18 hodin
KDE: hrad Hukvaldy
PROČ PŘIJÍT: Zážitek strávené noci na třetí největší hradní zřícenině v České republice. Nocování v historickém jádru pod širým nebem, v bývalém vězení nebo dělové baště (nutno mít vlastní
vybavení). Hradní opékání špekáčků při západu slunce, pozorování přírodních úkazů na noční obloze.

Propolice - The Police & Sting cover band
KDY: středa 5. července od 16 hodin
KDE: sportovní areál Vendryně

13. Kam o svátcích a prodlouženém víkendu? Přinášíme tipy z Ostravy i celého
regionu  seznam | nahoru
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VSTUPNÉ: 200 Kč
PROČ PŘIJÍT: Vystoupí Emeryth, Time, Penzistor, od 23 hodin pak Legendy se vrací, následuje Rockotéka Romana Grygara

Klauni z Balónkova
KDY: neděle 9. července v 16 hodin
KDE: Faunapark Frýdek-Místek
VSTUPNÉ: 100 Kč, rodinné vstupné 300 Kč
PROČ PŘIJÍT: Zábavný program pro děti, oblíbení nezbedové rozparádí se svojí šou celý Faunapark. Na děti čekají kouzla, písničky, tanečky a vtipy, žádné dítě neodejde bez balonkové hračky.

První letní tancovačka
KDY: pátek 7. července od 20 hodin
KDE: letní zahrada Národní dům Frýdek-Místek
VSTUPNÉ: 150 - 200 Kč
PROČ PŘIJÍT: Partička zkušených muzikantů, které spojila úcta a obdiv k tvorbě legendárního zpěváka a skladatele Stinga, zahraje k tanci i poslechu. Nechte se unést do magického světa
Stingovy tvorby při přednesu jeho největších hitů.

KARVINSKO

Bluegrass Dokořán
KDY: pátek 7. (17 hodin) a sobota 8. července (12 hodin)
KDE: park Boženy Němcové, areál Lodičky v Karviné
VSTUPNÉ: dobrovolné
PROČ PŘIJÍT: Festival Bluegrass Dokořán nabídne dvoudenní program s možností přespání ve stanu v areálu Lodiček. Těšit se můžete na Poutníky, Nugget, Goodwill, Rare Footage, Noční vlak,
Buerej a další. Přijeďte si vychutnat správnou hippie-bluegrassovou atmosféru do unikátního prostředí nejzelenější části Slezska, kapely zahrají pro dospělé i děti, v sobotu bude od 10 hodin
připraven hodinový program pro děti „Jak se hraje na…“ s Petrem Brandejsem a Ondrou Kozákem.

Frankenstein na zámku Fryštát
KDY: sobota 8. července v 10 hodin
KDE: zámek Fryštát v Karviné
VSTUPNÉ: 150 Kč, rodinné vstupné 300 Kč
PROČ PŘIJÍT: Uprostřed parného léta trochu toho mrazení přijde určitě vhod. Komentované prohlídky s hranými scénkami v prostorách zámku představí tajuplný příběh o snaze člověka
ovládnout sílu přírody. Mladý vědec Viktor Frankenstein stvoří monstrum… Prohlídky začínají v časech 10, 11, 13, 14, 15 a 16 hodin. Mezi 12 a 13 hod. je pauza.

Pohádkové čtvrtky v letňáku
KDY: čtvrtek 6. července v 17 hodin
KDE: areál Letního kina Orlová
VSTUPNÉ: zdarma
PROČ PŘIJÍT: Představení pro děti, tento čtvrtek se v Orlové můžete těšit na Velkou sloní pohádku v podání Divadla Smíšek

TIPY NA VÝLETY ZA HRANICE MS KRAJE:

Helfštýnská pouť
KDY: středa 5. a čtvrtek 6. července od 9 hodin
KDE: hrad Helfštýn, Týn nad Bečvou
ZA KOLIK: dospělí 200 korun, děti 100 korun
Hrad Helfštýn.Zdroj: Karel Machyl, se souhlasem
PROČ PŘIJÍT: Program s názvem Helfštýnská pouť se bude konat po oba sváteční dny na hradě Helfštýn. Celodenní program bude plný řemesel a soutěží spojených s historickým tržištěm.
Čekají vás dílny a workshopy pro malé i velké pod taktovkou Studia Bez kliky a na historickém tržišti můžete zakoupit originální výrobky z dílen všestranných dobových řemeslníků. Dále uvidíte
jezdecká představení, žonglérskou show, nebo také loutkové divadlo. Vastoupí jezdecká představení koní společnosti Kvintána, k vidění bude žonglérská show a dílna Honzy Hlavsy z Cirkus
Levitare, show s prapory, poi a dílny Boca Fuego, řemeslníci, loutkové divadlo, výtvarné dílny pro děti.

Levandulová krása spojená s hudbou a zábavou
KDY: středa a čtvrtek 5. a 6. července
KDE: Levandulový statek v Bezděkově u Úsova
Levandulové pole.Zdroj: Deník/Kateřina Butaki
PROČ PŘIJÍT: Levandulový statek v Bezděkově u Úsova ožije již posedmé festivalem plným dobré hudby, jídla i zábavy. Koná se 5. a 6. července přímo na levandulových polích bezděkovského
Levandulového statku. Zábavu spojenou s oslavou levandule si užijí všechny věkové kategorie. Celou akcí návštěvníky provede oblíbený televizní moderátor Vladimír Kořen, známý z pořadu ČT1
Zázraky přírody. O hudební program se letos postarají Eddie Stoilow, Yoyo Band, Věra Martinová, Thom Artway, Šárka Vaňková a další.

Čechomor s výhledem na Jeseníky
KDY: čtvrtek 6. července od 19 hodin
KDE: vrchol kopce Štvanice mezi obcemi Stříbrnice a Hynčice pod Sušinou na Staroměstsku
Čechomor.Zdroj: Michaela Hermína
PROČ PŘIJÍT: Na státní svátek Jana Husa, tedy ve čtvrtek 6. července, koncertuje Čechomor na vrcholku kopce Štvanice. Za unikátním hudebním zážitkem pod letním nebem s výhledem na
panorama Jeseníků se můžete nechat vyvézt lanovou ze Stříbrnic, kde pro vás bude také nachystané parkování zdarma. Originální interpretace lidových písní nabídne tato česko-moravská kapela
v zajímavém prostředí možná neprávem opomíjených hor v masivu Králického Sněžníku. Znít budou oblíbené hity i nové písně z alba Radosti života.

OPAVSKO

Večery na terase
KDY: pátek 7. července od 19 hodin
KDE: terasa Obecního domu, Opava
PROČ PŘIJÍT: Terasa ožije vystoupením skupiny ostravských herců, komiků a improvizátorů. K pobavení návštěvníků přivezou aktéři svou stand-up show s názvem Můžete si za to sami.

Oranžérie je plná fotografií
KDY: víkend 8. a 9. července
KDE: zámek Raduň
PROČ PŘIJÍT: Návštěvníci půvabného zámku najdou v oranžérii výstavu vítězných fotografií patnáctého ročníku fotosoutěže Můj svět. Jejím patronem je světoznámý fotograf Jindřich Štreit a
soubor fotografií zachycuje sociální práci očima poskytovatelů i příjemců. Představuje jedno z mnoha lákadel na prázdninový výlet do příjemného zámeckého prostředí.

Janáčkovci vystoupí s opavským rodákem
KDY: neděle 9. července od 19 hodin
KDE: kostel sv. Václava, Opava
PROČ PŘIJÍT: Druhý abonentní koncert Janáčkovy filharmonie se bude určitě těšit zvýšenému zájmu Opavanů. Vystoupí v něm opavský rodák, kterým je světově uznávaný pianista Lukáš
Vondráček. Svým příznivcům zahraje jedno z nejnáročnějších děl romantické klavírní literatury. V jeho podání zazní třetí klavírní koncert Sergeje Rachmaninova, se kterým vyhrál v roce 2016
prestižní Soutěž královny Alžběty v Bruselu.

Úvod léta přeje výstavám
KDY: víkend 8. a 9. července
KDE: Opavsko
PROČ PŘIJÍT: Nedílnou součástí prázdninové kulturní nabídky jsou výstavy. Ve Slezském zemském muzeu si zájemci prohlédnou expozice Knížata z Lichtenštejna, Parašutisté proti nacismu a
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historickou existenci zámku připomene výstava Opavský zámek zbourán. Památník II. světové války v Hrabyni nabízí výstavy První velitel první tvrze a Jak se hledají druhoválečné hroby. V
Arboretu Nový Dvůr jsou kromě rozkvetlé flóry k vidění rovněž dvě výstavy. První tvoří dobové fotografie, připomínající dlouhou historii objektu a druhá je věnovaná preparátům Viléma Borůvky. V
Kupe najdou návštěvníci výstavy s názvem Černobílé sny a Mnohotváří.

Hudba a zpěv v kostele
KDY: neděle 9. července od 15 hodin
KDE: kostel Krista Dobrého Pastýře, Hněvošice
PROČ PŘIJÍT: Nedílnou součástí letní kultury bývá i hudba a zpěv v prostředí, navozujícím klid a pohodu. Přesně to nabídne v místním kostele posluchačům za dobrovolné vstupné koncert v
podání scholy.

NOVOJIČÍNSKO

90 let fotbalu ve Vlčovicích
KDY: sobota 8. července, od 14 hodin
KDE: sportovní areál Vlčovice, Kopřivnice
PROČ PŘIJÍT: Oslava 90 let fotbalu ve Vlčovicích. Ve 14 hodin odstartuje utkání juniorů mezi FC Vlčovice-Mniší a FK Nový Jičín, v 16 hodin začne zápas starých gard mezi FC Vlčovice-Mniší a
Spartou Praha. Oslavy završí diskotéka ve sportovním areálu, která začne ve 20 hodin.

Letní koncert – Back In Time
KDY: neděle 9. července, od 17 hodin
KDE: Sad Dr. E. Beneše, Kopřivnice
ZA KOLIK: zdarma
PROČ PŘIJÍT: Série letních koncertů v Sadu Dr. E. Beneše v Kopřivnici pokračuje vystoupením kapely Back In Time. Kapela z Frýdku-Místku v čele s kytaristy Michalem Nevludem a Kiddem
Koulákem ráda hraje novodobou, ale také i starší hudbu rockových a popových žánrů.

AG Flek v autokempu
KDY: pátek 7. července, od 19.30 hodin
KDE: autokemp, Frenštát pod Radhoštěm
ZA KOLIK: 120 Kč/děti 60 Kč
PROČ PŘIJÍT: Koncert legendární folkrockové skupiny ze Zlína, který se uskuteční v rámci Frenštátského kulturního léta 2023. Kapela AG Flek, která získala v roce 2018 nominaci na Cenu
Anděl za album Podnohama Zem, oslavila 45 let na hudební scéně.

Memoriál Jiřího Jaškovského
KDY: sobota 8. července, od 8 hodin
KDE: hřiště TJ Bystré, Trojanovice
PROČ PŘIJÍT: Tradiční, již 56. ročník fotbalového turnaje v Trojanovicích. Půl hodiny po zahájení, v 8.30 začne turnaj mladších a starších přípravek za účasti týmů TJ Trojanovice Bystré, SK
Beskyd Frenštát a SK Tichá, v 15 hodin se utkají žáci TJ Trojanovice Bystré s SK Beskyd Frenštát a v 17 hodin začne zápas TJ Trojanovice Bystré – FK Trojanovice L V 19 hodin odstartuje letní
večer s kapelu Manet Rock.

Pouť a sochy z písku na Pustevnách
KDY: 5. až 8. července
KDE: Areál pod běžeckým stadiónem na Pustevnách, Beskydy
VSTUPNÉ: dobrovolné

PROČ PŘIJÍT: Již čtvrtým rokem Pustevny hostí oblíbenou výstavu pískových soch pod širým nebem, tentokrát s poupraveným názvem PÍSKOZOO 2023. Letošní výstava nabídne například obří
sochu gorily, nosorožce či slona. Nebude chybět ani obří panda, která je symbolem Světového fondu ochrany přírody. Zúčastnit se můžete i bohoslužeb v kapli sv. Cyrila a Metoděje na Radhošti.
Hlavni pouť se koná 5. července - slavnost sv. Cyrila a Metoděje. Mše svatá bude sloužena o půl desáté, v 11 a ve 14 hodin - za příznivého počasí před kaplí. Od tohoto data až do konce září
budou pak budou v kapli bohoslužby také každou sobotu vždy v 11 hodin. Hlavní poutní sezóna končí na svátek sv. Václava 28. září mší svatou v 13 hodin.

Den obce Lichnov zpestří Mňága a Žďorp
KDY: sobota 8. července
KDE: areál moštárny, Lichnov
VSTUPNÉ: 150 Kč
PROČ PŘIJÍT: Oslavy 730. výročí založení obce Lichnov. Od 9 hodin bude otevřeno Muzeum vystěhovalectví, v 13.30 v kostele sv. Petra a Pavla vystoupí chvalová kapela Tobje, ve stejnou dobu
začne v kulturním domě prezentace místních spolků a sdružení. V kostele ještě v 17.45 vystoupí Céline Bossu a Les Garcons. V 16 hodin začne v hasičárně beseda o vystěhovalectví. Hlavní
program bude v areálu moštárny, kde od 15 hodin postupně vystoupí dechová hudba Javořinka, underocková skupina Rakcokouše a poprocková kapela RedStone. Hlavní hvězdy programu
skupina Mňága a Žďorp přijdou na řadu v 21 hodin, závěr oslav bude patřit vystoupení Lenky Szabó Hrůzové a kapele LoGarytmy.

Na náměstí bude koncert
KDY: sobota 8. července, od 17 hodin
KDE: náměstí, Štramberk
VSTUPNÉ: dobrovolné
PROČ PŘIJÍT: Promenádní koncert na náměstí v malebném Štramberku, na kterém vystoupí kapela All Brass Band. V případě nepříznivého počasí se koncert nekoná.

SEKCE: Deníky POČET AKTUALIZACÍ: 1

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (1x), štreit (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

04.07.2023 (19:08:03) Internet Fyzikální ústav v Opavě Refresher.cz - Články TASR

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Zkoumání kosmického záření může podle opavského vědce pomoci předvídat výskyt zemětřesení. Klíčem k objevu je mechanismus vzniku magnetického pole Země, informuje TASR.

Na souvislost upozornil Arman Tursunov z Fyzikálního ústavu Slezské univerzity v Opavě, přičemž se odvolal na vedoucího vědeckého výzkumu, Piotra Homolu z Polské akademie věd. „Na
první pohled může působit zvláštně, že existuje souvislost mezi zemětřesením a kosmickým zářením, které se k nám ve své primární formě dostává zejména ze Slunce a vzdáleného vesmíru.
Základy této myšlenky však mají naprosto jasnou fyzikální podstatu,“ uvedl Tursunov.

„Hlavní myšlenkou je skutečnost, že silná zemětřesení souvisí s pohyby tektonických desek na hmotě kapalného jádra pod zemským pláštěm. Vířivé proudy v kapalném jádru zase odpovídají
za vytváření zemského magnetického pole, které vychyluje dráhy nabitých částic přicházejících z vesmíru. Velká zemětřesení jsou spojena i s poruchami v tocích hmoty pohánějících zemské

14. Zkoumání kosmického záření může pomoci předpovědět zemětřesení na
Zemi, říká vědec z opavské univerzity  seznam | nahoru
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dynamo, skokově se mění magnetické pole Země a tím i dráhy kosmického záření. Má-li tedy nastat na Zemi silné zemětřesení, předcházejí mu změny magnetického pole, následkem čehož by
pozemské detektory měly zaznamenat určité změny v počtu zaznamenaných sekundárních částic kosmického záření,“ vysvětluje.

Tursunov je v Opavě součástí týmu pracujícího na projektu CREDO – virtuální observatoři kosmického záření otevřené pro všechny –, který shromažďuje a zpracovává údaje nejen ze
sofistikovaných vědeckých detektorů, ale i z velkého množství menších detektorů. Například i ze snímačů v mobilních telefonech. 

Jedním z hlavních úkolů projektu je sledování sekundárního kosmického záření dopadajícího na povrch naší planety. „Důležitým zjištěním je, že údaje ukazují výchylky kosmického záření až 15
dní před samotnými zemětřeseními. To je ta dobrá zpráva, protože nám to naznačuje možnost odhalit nadcházející zemětřesení s dostatečným předstihem. Špatnou zprávou je, že pouze z
těchto údajů nelze předpovědět, kde přesně na Zemi zemětřesení nastane, pozorování by bylo proto třeba podpořit dalšími údaji od geologů nebo seismologů,“ dodává Tursunov.

Výzkum však přinesl i mnoho nových otázek. Analýzy totiž ukázaly, že korelační maximum nastává každých 10–11 let, tedy s podobnou periodou, jakou má cyklus sluneční aktivity. S aktivitou naší
hvězdy se ovšem vůbec neshoduje. Údaje o kosmickém záření i seismické údaje svědčí i o existenci dalších period neznámé povahy, proto bude ještě zapotřebí další podrobný vědecký výzkum.

SEKCE: Ostatní POČET AKTUALIZACÍ: 1

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikálního (1x), ústavu (1x), opavě (1x)

DUPLICITNÍ S: Zkoumání kosmického záření může pomoci předpovědět zemětřesení na Zemi, říká vědec z opavské univerzity ( Refresher.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

04.07.2023 (19:36:13) Internet Slezská univerzita v Opavě Alive.osu.cz - Články NEZNÁMÝ

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Aliance evropských univerzit NEOLAiA, jejíž je Ostravská univerzita součástí, získala v letošní výzvě Iniciativy Evropské univerzity podporu pro svůj rozvoj. V ostré konkurenci 39 vznikajících
konsorcií se stala jednou ze sedmi, které byly vybrány k financování.

Na podzim minulého roku Evropská komise otevřela novou výzvu Erasmus+ na podporu iniciativy Evropských univerzit. S rekordním rozpočtem 402,2 milionu EUR budou stávající i nové aliance
evropských univerzit dostávat podporu na upevnění a rozšíření spolupráce mezi evropskými institucemi vysokoškolského vzdělávání. Většina podpořených žádostí je tvořena již existujícími
aliancemi, které byly podpořeny ve výzvě 2020 a nyní žádaly o navazující financování. Dále byly v letošní výzvě podpořeny nové aliance, konkurence v rámci této skupiny byla opravdu vysoká.

Komise včera oznámila úspěšné žadatele této výzvy. V ostré konkurenci 39 vznikajících konsorcií se stala aliance NEOLAiA jednou ze sedmi, které byly vybrány k financování.

Konkurence v této prestižní aktivitě programu Erasmus+ není dána jen počtem projektových přihlášek, ale také jejich vysokou kvalitou. Aliance NEOLAiA byla vysoce hodnocena i ve výzvě 2022,
získala certifikát kvality, ale 84 bodů ze sta na financování nestačilo. Ve výzvě 2023 byl projekt NEOLAiA oceněn 90 body.

Získání podpory ve výzvě Iniciativy Evropské univerzity znamená pro alianci pro příští čtyři roky finanční podporu na systematický rozvoj spolupráce a realizaci širokého portfolia plánovaných
aktivit v oblasti výuky, výzkumu, rozvoje podnikatelských a interkulturních kompetencí studentů a práce se společenskou rozmanitostí, pomůže také otevřít nové příležitosti pro zahraniční studijní i
pracovní pobyty studentů a široké sdílení dobré praxe mezi pracovníky všech univerzitních oddělení. „Budování aliance evropských univerzit nelze jejím záběrem srovnat s žádným jiným projektem
strategické spolupráce: neomezuje se na nějaké konkrétní téma či oblast, nesoustředí se jen na definované výstupy, je poznáváním, jak věci fungují na univerzitách napříč Evropou, hledáním
synergií ve všech činnostech a upevňováním sdílených hodnot,“ vysvětluje Renáta Tomášková.

Výsledky výzvy 2023 jsou nejen velkým úspěchem Ostravské univerzity, ale také posílením postavení České republiky, a zvláště Ostravy a Moravskoslezského kraje, v Evropském prostoru
vysokoškolského vzdělávání. Zatímco dosud pracovaly v podpořených aliancích evropských univerzit pouze čtyři české univerzity (Univerzita Karlova, Masarykova univerzita, Univerzita Palackého
v Olomouci a České vysoké učení technické v Praze), nyní k nim přibude pět dalších, tři z nich jsou z našeho kraje (Ostravská univerzita, VŠB–Technická univerzita Ostrava, Slezská univerzita v
Opavě).

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

05.07.2023 (13:55:15) Internet Slezská univerzita v Opavě Polar.cz - Opavsko Yvona Fajtová

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Opava pomáhá začínajícím podnikatelům. V rámci ročního projektu Opava podniká pro ně uspořádala cyklus 8 mi workshopů, které je posunuly o kus dál. Vše vyvrcholilo MashUpem, kde se ti
nejodvážnější představili lidem.

Více než 3 desítky jak začínajících, tak podnikatelů, kteří nastartovali svůj byznys nedávno, se zapojily do 1. ročníku projektu Opava podniká. Ten jim pomohl srovnat si myšlenky a vyšperkovat
podnikání k prospěchu všech.

Vše začalo v květnu sérií 8 workshopů

Celý projekt slavnostně ukončil MashUp v klubu Art, kde účastníci projektu představili své podnikání. Až tak jednoduché to ale neměli. Na svou prezentaci měl každý z nich pouhé tři minuty.

Na projektu Opava spolupracovala se Slezskou univerzitou a Okresní hospodářskou komorou.

SEKCE: Kraje, Města a obce

15. Propojujeme evropské regiony. Naše univerzita je součástí aliance
Evropských univerzit  seznam | nahoru

16. Opava podpořila začínající podnikatele. Projekt Opava podniká byl i pro ty,
kterým se moc nedaří  seznam | nahoru
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KLÍČOVÁ SLOVA:  opava (1x), slezskou (1x), univerzitou (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

05.07.2023 (15:17:02) Internet Slezská univerzita v Opavě Denik.cz - Liberecký deník Jiří Louda

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Na konci února 2023 zasáhla do 56 let dlouhého života libereckého fotografa Jiřího Jiroutka krutá rána. Dostal mrtvici a bohužel se ho podařilo najít dost pozdě. Po čtyřech měsících ležení po
nemocnicích má stále zdravotní problémy. Sbírka mu může pomoci.

Jiří Jiroutek se narodil v Lounech a do Liberce přišel v osmdesátých letech minulého století a už tu zůstal. Vystudoval Institut tvůrčí fotografie při slezské univerzitě v Opavě a od roku 1991
působí jako umělec a fotograf na volné noze. Je držitelem řady významných ocenění. Jeho prvním knižním projektem se stala publikace s názvem Fenomén Ještěd, která spatřila světlo světa v
roce 2005 a o čtyři roky později se na pultech knihkupectví objevil druhý a rozšířený výtisk.

Do jeho života letos na konci února zasáhla mrtvice a způsobila mu zdravotní problémy. Po čtyřech měsících ležení po nemocnicích má stále ochrnutou ruku a nohu, sám se nedokáže zvednout z
postele, a hlavně má poškozený zrak. Budoucnost ukáže, v jakém rozsahu a zda se bude ještě moci věnovat své profesi.

Přátelé se mu rozhodli pomoci a na portále Donio.cz běží dárcovská sbírka . Vybrané peníze poputují na fyzioterapii, každodenní cvičení a plat pro ošetřovatele. O libereckého fotografa má v
plánu pečovat jeho sestra Andrea s rodinou, připravují mu místnost a koupelnu. S péčí bude vypomáhat i jeho dcera Zuzana. Pokud se vybere více peněz, budou využity na úpravu pokoje a
případné zdravotní pomůcky.

SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzitě (1x), opavě (1x)

DUPLICITNÍ S: Fotil Ještěd, vystavoval v Americe. Libereckého fotografa postihla mrtvice ( Denik.cz - Liberecký deník, Institut tvůrčí fotografie );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

06.07.2023 (21:05:47) Rádio Slezská univerzita v Opavě ČRo - Hradec Králové - Zprávy (automat) ČRo - Hradec Králové

Otevřít originál | Otevřít detail| Stáhnout článek

21:00
00 120 hodin Český rozhlas zprávy
15 ukrajinského prezidenta Boskovice hostí čtyřdenní multižánrový festival pro židovskou čtvrť v plná sluníčka teploty mají šplhat kdy věta 20 stupňů klidný večer vám ze zpráv Českého
30 rozhlasu přeje Magda Kubínová na pražském ruzyňském letišti dnes přistál vládní speciál s ukrajinským prezidentem volodymyrem zelenským na programu dvoudenní schůzky má setkání

s českým
45 prezidentem premiérem i předsedkyni sněmovny a předsedou senátu návštěva ukrajinského státní Kabela do poslední chvíle utajovaná na hladký průběh dohlíží stovky policistů Prvním

zelenského krokem byl slavnostní uvítací ceremoniál na Pražském

21:01
00 hradě návštěva pokračuje jednáním s českým prezidentem Petrem Pavlem Středočeský kraj Praha od zítřejšího poledne zakazuji rozdělávání ohně v přírodě nebo odpalování pyrotechniky

povolené nejsou ani lampiony
15 štěstí nebo kouření na rizikových místech tedy V parcích lesích a podobně řidičů taky nesmí vjíždět na Polní nebo lesní cesty dnes to s odkazem na hejtmanství uvedli středočeští hasiči a

později zákaz oznámilo i hlavní město Důvodem
30 je varování před zvýšeným rizikem vzniku požáru Česko má totiž před sebou slu s teplotami nad tropickou třicítku zjistila Eliška Balcarová výstraha platí Zatím pro Západní část Česka

pokračuje Tomáš Mejstřík českého
45 hydrometeorologického ústavu šumícím u Teplého a suchého počasí beze srážek Sehnal jsem do ní týdnech riziko požáru bude rozšiřovat i do dalších oblasti varování před požáry bude

platit až do pondělního večera a to právě kvůli suchu

21:02
00 a vysokými víkendovým teplotám vůbec nejtepleji bude v pondělí kdy teploty dosáhnou i na 35 stupňů Celsia na začátku příštího týdne se už můžou vyskytnout přeháňky místy i bouřky

Maxima nad 30 stupňů celsia meteorologové očekávají tak
15 I v dalších dnech příštího týdne tropické navíc můžou být už i noci kdy teploty neklesnou pod 20 stupňů Celsia Eliška Balcarová Český rozhlas v Boskovicích dnes začal čtyřdenní

multižánrový festival pro
30 židovskou čtvrť návštěvníkům nabídne koncerty divadlo filmy výtvarné umění a letošní 130 ročník připomíná výročí rozdělení Československa každoročně se festival zaměřuje na židovskou

historii a kulturu říká za organizátory Jana
45 Černá letos Návštěvníci můžou vidět židovském Obecním domě zajímavý projekt vznikl v Izraeli A dokumentuje to jak mladí umělci reflektují ve svých dílech vzpomínky pamětníků

holocaustu Takže ten program je komplexní

21:03
00 Asi nám to umožňuje otevírat je nějaká historická a společenská témata v Londýně i dnes pokračuje prestižní to nejsou v turnaji do dalšího kola Wimbledonu postoupili Markéta

Vondroušová Jiří Lehečka a Marie Bouzková naopak
15 končí Kateřina Siniaková Linda Nosková Karolína Muchová Barbora Strýcová i Barbora Krejčíková Bojuje se zraněním kotníku a její start ve čtyřhře je tedy ohrožený naopak dobrá zpráva

opět přišla z plaveckého juniorského Mistrovství
30 Evropy český závodník Miroslav knedla vybojoval 2. zlato když ovládli polohový závod na 200 m počasí v noci i zítra má vydržet jasno nebo polojasno v blízkosti
45 vody by ale nad ránem mohli přijít ojedinělé mlhy v noci bude od 12:00 do 8:00 přes den mezi 25 a 29 stupňů Český rozhlas Hradec Králové rádio

SEKCE: Zpravodajství

17. Fotil Ještěd, vystavoval v Americe. Libereckého fotografa postihla mrtvice   
seznam | nahoru

18. Zprávy (automat)   
seznam | nahoru
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KLÍČOVÁ SLOVA:  slu (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

07.07.2023 (00:35:03) Tisk Slezská univerzita v Opavě Economia, a.s. - Hospodářské noviny Petr Zenkner petr.zenkner@hn.cz

Otevřít originál | Otevřít detail| Stáhnout článek

Rekordní ceny černého uhlí přivedly vloni těžaře OKD k nejlepším výsledkům za posledních 11 let, které navíc udělal s jedinou funkční šachtou. Je prakticky jisté, že společnost už tento výsledek
nepřekoná, protože v roce 2025 těžba na Karvinsku skončí. I proto se nyní státní firma pilně věnuje tomu, co bude dělat potom. Nepůjde přitom pouze o sanace dolů, ale o podnikání, jež vydělává. 

„Máme prostory, vybavení i šikovné lidi, abychom mohli míchat směsi z energetického uhlí. Budeme uhlí do Česka dovážet a upravovat,“ vysvětlil v rozhovoru pro HN ředitel OKD Roman Sikora.
Kapacita míchací stanice bude podle něj 650 tisíc tun černého uhlí ročně. Hlavním odběratelem mají být teplárny a cementárny. Vedle toho hodlá OKD využívat i své pozemky – jen v Karviné jich
má 707 určených k zástavbě. 

Podle původních plánů měla těžba uhlí v OKD skončit na konci roku 2022. Nakonec se termín prodloužil do roku 2025. Co další prodloužení těžby? Dovedu si to představit jen
těžko. Už kvůli tomu, že bychom po roce 2025 neměli dostatek lidí, kteří by těžbu zajistili. Žádní noví horníci v Česku nejsou a přesvědčit mladé lidi, aby svoji kariéru začali na šachtě, je nemožné.
Na pracovním trhu jsou k dispozici jen pracovníci s důlní praxí, kteří už jednou branami OKD prošli a teď pobírají důchod či se rekvalifikovali. Vrátila se ale jen hrstka z nich. Jediná možnost jsou
pro nás horníci z Polska, kde bude těžba pokračovat do roku 2049. Je tam dostatek horníků, kteří už dovršili věk, kdy mohou v Polsku odejít do hornického důchodu a být k dispozici pro OKD.
Prostřednictvím dodavatelských firem toho hodně využíváme. Pracuje tak pro nás asi 800 lidí a drtivá většina z nich jsou Poláci. Myslím, že rok 2025 proto opravdu znamená definitivní konec
těžby černého uhlí. 

Během tří let má OKD podle plánů ještě vytěžit 3,6 milionu tun uhlí. Jak je to s otevíráním nových porubů? Po změně termínu ukončení těžby jsme museli najít dalších 11 porubů,
abychom měli co těžit. Důlní raziči loni udělali pět kilometrů příprav, letos to bude 7,5 kilometru. Vedle toho se musí investovat také do strojního vybavení. Letos a příští rok to bude kolem 350
milionů korun. 

Jak bude OKD jako firma vypadat po roce 2025? Bude byznysově fungovat, nebo jen dělat sanace? S koncem dobývání uhlí značka OKD nezanikne. Máme prostory, vybavení i
šikovné lidi, abychom mohli míchat uhelné směsi z energetického uhlí. Budeme uhlí do Česka dovážet a upravovat směsi na míru podle požadované výhřevnosti. Naše kapacita na míchací stanici
bude 650 tisíc tun černého uhlí ročně. Zákazníkem může být Veolia, protože v Třebovicích a Karviné se plyn místo uhlí zavede až v roce 2028. Nabízí se i ČEZ, pokud by pokračovaly Dětmarovice
(jediná černouhelná elektrárna v Česku – pozn. red.). Dalším zákazníkem jsou cementárny, které speciální energetické směsi potřebují. 

Bude to vyžadovat nějaké větší investice? Míchací stanici máme vybavenou a nedaleko ní máme také zásoby uhelných směsí. Zajištěná je i logistika. Nějaké investice půjdou do strojů, ale
nebude to nic v řádu stovek milionů korun. Vedle obchodu s uhlím, jehož součástí bude i jeho skladování, máme také možnost obchodovat s kaly. Další byznys budou tvořit nemovitosti. 

Kolik pozemků OKD vlastní? Jen v Karviné máme 707 pozemků určených k zástavbě. Dále máme pozemky určené k průmyslovému podnikání a některé veřejné objekty jako bývalý pionýrský
tábor. Část pozemků jsme ochotni na základě znaleckého posudku prodat developerům. Do dalších budeme ve spolupráci s municipalitami sami investovat, abychom je zatraktivnili. Jeden z
projektů bude třeba Eden park (vědecký park pod Slezskou univerzitou – pozn. red.). Tam máme 64 hektarů pozemků, které se stanou základem pro vybudování tohoto parku v Karviné. OKD je
prodá městu Karviná, které je bude spolu se Slezskou univerzitou rozvíjet. 

Jak budou probíhat sanace a rekultivace po těžbě v OKD? A kolik to bude stát? Řešíme teď hlavně sanaci, což je technická likvidace dolu. Na to musíme mít podle zákona našetřené
peníze. Zasypání a uzavření dvou šachet a zlikvidování kalových rybníků bude stát 3,3 miliardy korun. Další 1,5 miliardy potřebujeme na vyrovnání se s lidmi. Pak půjdou ještě další miliardy na
rekultivace. Těmi se zatím nezabýváme. 

Máte na to? Máme. Od státu nebudeme potřebovat ani korunu. 

Pojďme k výsledkům. Mělo OKD loni dobrý rok? Ceny černého uhlí byly historicky nejvyšší, jaké kdy OKD mělo. S jednou šachtou jsme udělali nejlepší výsledek od roku 2011. Takže ano,
byl to dobrý rok. 

Kolik jste vydělali? V tržbách přes 14 miliard korun, provozní zisk EBITDA byl 6,4 miliardy korun. Z čistého zisku 5,1 miliardy korun vyplatíme státu na dividendách 1,8 miliardy (od roku 2016
vlastní stát těžaře přes podnik Prisko – pozn. red.). Zbytek půjde do nerozděleného zisku, kde máme něco přes pět miliard. 

Kam až se vyšplhaly ceny černého uhlí? Naši zákazníci byli ochotni dát za tunu uhlí dokonce více, než za kolik se prodávalo energetické uhlí dopravované do Rotterdamu (takzvaný ARA
index – pozn. red.) nebo australské uhlí. Koksovatelné uhlí, které se používá při výrobě surového železa, šlo nahoru už v posledním čtvrtletí roku 2021. Loni jsme tunu prodávali i za více než 400
eur. Situací, která se už asi nikdy nebude opakovat, bylo to, že se v létě 2022 tuna energetického uhlí načas prodávala za 450 eur. Normálně je energetické uhlí o dost levnější než koksovatelné. 

Proč šly ceny tak nahoru? U hutí to nastartovala zvýšená poptávka po covidu. Největší dopad ale měla po 24. únoru válka na Ukrajině. Embargo vyřadilo z evropského trhu ruské uhlí, jeho podíl
byl 35 procent. Omezil se také import polského uhlí, protože Poláci ho potřebovali pro sebe. Období před začátkem zimy, kdy si energetické firmy potřebovaly zajistit dostatečné zásoby, by se dalo
označit za uhelnou paniku. Ve druhé polovině roku už se trh začal nasycovat, protože obchodníci začali vozit přes přístavy kolumbijské, jihoafrické a australské uhlí. I když ale bylo uhlí, tak vše
logisticky komplikovala ucpaná železnice, po níž se převáželo. 

Kolik černého uhlí jste nakonec v roce 2022 dodali? Celkově 2,2 milionu tun. Energetického uhlí, které využívají elektrárny a teplárny, bylo přes 1,3 milionu tun. Koksovatelného kolem 870
tisíc tun. To jsme loni hodně dodávali do US Steel v Košicích. Jinak šlo tradičně do ostravské huti Liberty a do Třineckých železáren. Další odběr koksovatelného uhlí měl ještě ArcelorMittal v
Polsku. 

V energetice je to výhradně Veolia? Dodáváme do všech jejích osmi tepláren v regionu. Připadá na ni naprostá většina vytěženého energetického uhlí. Menší odběr kolem 100 tisíc tun mají
ještě cementárny. Pro nás je to cenově zajímavé, protože si nechávají míchat speciální směsi energetického uhlí. 

Výroba oceli ale zpomalila a loňská zima nakonec nebyla tak tuhá, takže se uhlí pálilo méně. Jaký bude pro OKD letošní rok? Uhlí je teď v Evropě dost. Jen v polských přístavech jsou
asi dva miliony tun, v přístavech v Rotterdamu, Antverpách a Amsterodamu dalších sedm milionů tun. Hospodaření OKD to letos neovlivní, protože jsme loni prodali 95 procent naší letošní
produkce. Za ceny, které už sice neodrážejí rekordy první poloviny roku 2022, ale jsou pořád na velmi dobré úrovni loňského druhého pololetí. Cenové výkyvy se nás proto v tomto roce nedotknou
a budeme určitě hospodařit se ziskem. 

Loňský výsledek se ale opakovat nebude. To určitě ne. Rok 2022 je neopakovatelný, rok 2023 bude pro OKD velmi slušný. Provozní zisk EBITDA by mohl být kolem dvou miliard (v roce 2022
byl 6,4 miliardy – pozn. red.). 

Roman Sikora (58)  ◾ Generální ředitel OKD od dubna 2022. Do firmy přišel z pozice výkonného ředitele polského černouhelného dolu PG Silesia, kde řídil organizaci všech povrchových
činností. Předtím pracoval v hutnictví. ◾ Vystudoval Vysokou školu báňskou – Technickou univerzitu Ostrava, Fakultu strojní, obor strojní zařízení dolů a hutí. Je držitelem titulu MBA v oboru
ekonomika řízení podniků.

19. OKD po roce 2025? Budeme míchat energetické uhlí a máme vlastní
pozemky  seznam | nahoru
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SEKCE: Zpravodajství MUTACE:
PDF POPIS OBRÁZKŮ: Vysoké ceny uhlí Těžba černého uhlí na Karvinsku skončí v roce 2025,
zatím ale OKD díky vysokým cenám rekordně vydělává, uvádí generální ředitel firmy Roman
Sikora.

PDF STRANA: 14

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezskou (2x), univerzitou (2x)

DUPLICITNÍ S: Budoucnost OKD po roce 2025? Budeme míchat energetické uhlí a máme vlastní pozemky, říká šéf podniku ( HospodářskéNoviny.cz - Ihned.cz - Archiv Premium, Slezská univerzita
v Opavě);

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

07.07.2023 (13:32:22) Internet Institut tvůrčí fotografie Klasikaplus.cz - Články *KlasikaPlus.cz

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

V prostorách kostela svatého Václava v Opavě vystoupí místní rodák a světově uznávaný pianista Lukáš Vondráček a spolu s ním Janáčkova filharmonie Ostrava (JFO) pod
vedením rumunského dirigenta Gabriela Bebeşelei. Tímto koncertem pokračuje v neděli 9. července pátá sezóna opavského symfonického cyklu Janáčkovy filharmonie
Ostrava. Zazní symfonie Sergeje Rachmaninova a Franze Schuberta a zejména pak Koncert pro klavír a orchestr č. 2 c moll rovněž Sergeje Rachmaninova; autora, od jehož
narození letos uplynulo sto padesát a od úmrtí osmdesát let.

„Schubert byl mimo jiné geniálním melodikem, Rachmaninov kosmopolitním pianistou a skladatelem. V neděli uslyšíme nejoblíbenější ze čtyř jeho koncertů, a to Druhý klavírní koncert a také
jeho první, mladistvou a nedokončenou symfonii. Naopak Schubertova ‚Nedokončená‘ symfonie je velmi zralým dílem svého autora,“ uvedl ředitel JFO Jan Žemla .

Ačkoliv Sergej Rachmaninov zkomponoval tři opery, stejný počet symfonií, několik duchovních skladeb a řadu pozoruhodných písní, proslavil se především svým klavírním dílem, které zahrnuje
čtyři koncerty a množství sólových skladeb. Rachmaninov, sám vynikající pianista, byl aktivní také jako dirigent. Na začátku večera zazní skladba, kterou složil na konzervatoři jako svou seminární
práci. Symfonii v tónině d moll nikdy nedopsal. Jako druhá bude na programu Osmá symfonie Franze Schuberta , autor práci na této symfonii v roce 1822 zastavil a už se k ní nevrátil, proto nese
podtitul Nedokončená. Schubertovo dílo bylo plně doceněno až několik desítek let po jeho smrti a od té doby tvoří častou a oblíbenou složku repertoáru symfonických orchestrů, klavíristů a pěvců.
Napsal přes šest set písní, významná je jeho klavírní tvorba. Klíčové místo v programu pak zaujímá jeden z nejslavnějších klavírních koncertů všech dob, Koncert pro klavír a orchestr č. 2 c moll
Sergeje Rachmaninova. Jedná se o změnu programu, původně měl být proveden autorův třetí klavírní koncert. Za sólistu byl zvolen etablovaný umělec, opavský rodák a vítěz Soutěže královny
Alžběty v Bruselu, klavírista Lukáš Vondráček.

Lukáš Vondráček vystoupil poprvé veřejně ve čtyřech letech. Jako patnáctiletý v roce 2002 debutoval s Českou filharmonií a Vladimirem Ashkenazym, po tomto debutu následovalo velké
turné po USA. Po ukončení studií na Hudební akademii v Katovicích a na vídeňské konzervatoři získal Artist Diploma na bostonské New England Conservatory, kde s vyznamenáním promoval v
roce 2012. Gabriel Bebeşelea je šéfdirigentem Filharmonického orchestru George Enescua  v Bukurešti a uměleckým ředitelem souboru dobových nástrojů a festivalu Musica Ricercata.
Stal se vůbec nejmladším šéfdirigentem v Rumunsku, když byl v roce 2011 jmenován šéfdirigentem Rumunské národní opery v Iaşi. Věnuje se výzkumu a znovuobjevování hudby. Je vítězem
dirigentských soutěží Lovro von Matačiće (Záhřeb 2015) a Jeunesses Musicales (Bukurešť 2011). V roce 2018 obhájil doktorát na Národní hudební univerzitě v Bukurešti.

Foto: Dita Pepe, Wikipedia / Kubey-Rembrandt Studios / (volné dílo)

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  dita (1x), pepe (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

07.07.2023 (15:56:04) Internet Fyzikální ústav v Opavě Novinky.cz - Věda a školy Filip Šára

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Mezinárodní tým vědců ve spolupráci s Fyzikálním ústavem Slezské univerzity v Opavě přišel v rámci projektu CREDO na pozoruhodnou skutečnost. Odborníci odhalili, že existuje zřetelný
vztah mezi globální seizmickou aktivitou a změnami v intenzitě kosmického záření zaznamenaného na povrchu naší planety. Pozorování záření z vesmíru potenciálně pomůže předpovídat
zemětřesení na Zemi, věří experti.

20. Lukáš Vondráček se vrací domů. Zahraje Rachmaninova s ostravskou
filharmonií  seznam | nahoru

21. Vědec z Opavy: Pozorování kosmického záření pomůže předpovídat
zemětřesení na Zemi  seznam | nahoru
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Rozsah případné tragédie po ničivém zemětřesení by se mohl výrazně snížit, kdybychom měli možnost předpovědět čas a místo takových katastrofických událostí.

Mezinárodní projekt CREDO, iniciovaný v roce 2016 Ústavem jaderné fyziky Polské akademie věd (IFJ PAN) v Krakově ve spolupráci s vědci Fyzikálního ústavu v Opavě, se pokouší ověřit již
dříve formulovanou hypotézu, že zemětřesení lze předvídat pozorováním změn kosmického záření. Statistické analýzy ukázaly, že provázanost mezi těmito dvěma jevy opravdu existuje.

„Na první pohled se může zdát podivné, že existuje souvislost mezi zemětřesením a kosmickým zářením, které se k nám ve své primární formě dostává především ze Slunce a vzdáleného
vesmíru. Základy této myšlenky však mají zcela jasnou fyzikální podstatu,“ prohlásil Arman Tursunov z Fyzikálního ústavu v Opavě s odkazem na vedoucího vědecké studie Piotra Homolu z
Polské akademie věd.

„Detektiv temného vesmíru“. Mise Euclid o víkendu odstartovala, sonda žije
Věda a školy

Hlavní myšlenkou je podle výzkumníků skutečnost, že silná zemětřesení souvisejí s pohyby tektonických desek na hmotě kapalného jádra pod zemským pláštěm.

„Vířivé proudy v kapalném jádře jsou zase zodpovědné za vytváření magnetického pole Země. Toto pole vychyluje dráhy nabitých částic přicházejících z vesmíru. A protože jsou velká zemětřesení
spojena také s poruchami v tocích hmoty, které pohánějí zemské dynamo, skokově se mění magnetické pole Země, a tedy i dráhy kosmického záření. Pokud má nastat na Zemi silné zemětřesení,
předcházejí mu změny magnetického pole a v důsledku toho by pozemní detektory měly zaznamenat určité změny v počtu zaznamenaných sekundárních částic kosmického záření,“ shrnul
Tursunov.

Není zatím jasné, kde přesně k otřesům povrchu dojde

Fyzici z projektu CREDO analyzovali údaje o intenzitě kosmického záření ze dvou velkých stanic: z observatoře v rámci světové sítě Neutron Monitor Database (shromážděných za poslední
půlstoletí) a Observatoře Pierra Augera v Argentině (sbírané od roku 2005). Vybrané observatoře se nacházejí na rovníku a používají různé pokročilé detekční techniky.

Klíčové informace o seizmické aktivitě Země pocházely z programu US Geological Survey, využita byla i data z pozorování změn sluneční aktivity.

Analýzy byly provedeny pomocí několika statistických technik. Ve všech případech se pro studované období objevila jasná souvislost mezi změnami v intenzitě kosmického záření a intenzitou
všech silných zemětřesení na Zemi v pozorovaném období.

Série světových zemětřesení? Podle seismologů spolu události nesouvisejí
Věda a školy

„Důležité zjištění je, že data ukazují výchylky kosmického záření o 15 dní dříve před samotnými zemětřeseními. To je dobrá zpráva, protože naznačuje možnost odhalit nadcházející zemětřesení s
dostatečným předstihem. Bohužel se ale z tohoto údaje nedá předpovědět, kde přesně na Zemi k zemětřesení dojde, pozorování by se tedy musela opřít o další data např. od geologů nebo
seizmologů,“ dodal Tursunov.

Projevy skryté látky v kosmu?

Výzkum přinesl i nové otázky. Analýzy totiž ukázaly, že tzv. korelační maximum nastává každých 10-11 let, což je období podobné cyklu sluneční aktivity. Vůbec se to ale neshoduje s maximální
aktivitou naší hvězdy. Kromě toho existují další periodicity neznámé povahy v datech kosmického záření i v seizmických datech.

Nedostatek klasických vysvětlení pro sledované periodicity vyvolává úvahy o možné roli jiných, méně konvenčních jevů. Jedním z nich by mohl být průchod Země hustším oblakem tzv. skryté látky
(běžně, avšak podle opavského ústavu poněkud nepřesně označované jako temná hmota - z angl. dark matter), která se projevuje pouze gravitačními účinky.

V Turecku roste zájem o papoušky. Prý poznají blížící se zemětřesení
Koktejl

V případě Sluneční soustavy tyto oblaky mohou být utvářeny gravitační interakcí skryté látky se Sluncem či dalšími hmotnými tělesy v našem planetárním systému.

„Země jako celek je každopádně se svým silným magnetickým polem extrémně citlivý detektor částic, mnohonásobně větší než detektory vyrobené člověkem. Je proto rozumné počítat s možností,
že může reagovat na jevy, které jsou pro naše stávající měřicí zařízení neviditelné,“ uzavřel Tursunov.

Projekt CREDO (Cosmic Ray Extremely Distributed Observatory)  je virtuální observatoř kosmického záření otevřená všem, která shromažďuje a zpracovává data nejen ze sofistikovaných
vědeckých detektorů, ale také z velkého množství menších detektorů, mezi které patří i senzory v chytrých telefonech. Jedním z hlavních úkolů je sledování globálních změn v toku sekundárního
kosmického záření dopadajícího na povrch Země.
Do projektu se může zapojit každý: kdo si chce ze smartphonu udělat detektor kosmického záření, může si nainstalovat bezplatnou aplikaci CREDO detektor a může začít registrovat kosmické
částice v běžném záření kolem sebe.
Dva prstence kolem obřích černých děr? Může za tím být temná hmota
Věda a školy

SEKCE: Kultura a vzdělávání POČET AKTUALIZACÍ: 1

KLÍČOVÁ SLOVA:  opavě (3x), fyzikálního (2x), ústavu (2x), fyzikálním (1x), ústavem (1x)

DUPLICITNÍ S: Vědec z Opavy: Pozorování kosmického záření pomůže předpovídat zemětřesení na Zemi ( Novinky.cz - Věda a školy, Slezská univerzita v Opavě );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

07.07.2023 (19:05:12) Internet Vedení univerzity Ruik.cz - Články Michael Pastva

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Jeho příchod do Oktagonu vzbudil poměrně velký poprask. Organizace i samotný Zbyněk Vlček s tím nicméně počítali a nyní je cílem všem ukázat, že i tato cesta může být
správná. V rozhovoru pro Ruik Vlček promluvil o tom, proč zrovna Oktagon a jak se pokusí postupem času strhávat svou nálepku kluka z reality show.

Jste novým zápasníkem organizace Oktagon MMA. Jak krásně to zní?

Zní to až nepředstavitelně. Oktagon sleduju už samých začátků a vždy to byl takový můj sen jednou pod touto organizací zápasit. Buďme upřímní, čísla tomu pomohly. Ovšem já dělám vše pro to,
abych udělal co nejlepší zápas.

Kdy vám vlastně na stůl nabídka z Oktagonu přistála?

První střetnutí už proběhlo v listopadu minulého roku. Tam začaly první spekulace a nyní jsem rád, že jsem tuto možnost dostal. Vážím si toho.

Odmala jste se věnoval judu. Jak dlouho se připravujete v rámci MMA?

22. Zbyněk Vlček: Své nálepky se asi nikdy nezbavím. Každopádně podívejme se
do světa. I Tommy Fury byl v Love Islandu a je to skvělý boxer  seznam | nahoru
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Čistě MMA dělám 2 roky, s pauzami jako Love Island a zranění. Ovšem s čistou hlavou mohu říct, že judo je náročnější sport a právě z něj mám úžasný základ. Sám Khabib říká: “Judo is different
level.”

Jaké jsou vaše zápasnické přednosti? Je to díky judu zem, nebo se rád zaměřujete i na postoj?

Díky judu je to určitě zem a wrestling. Nyní o sobě můžu v klidu říci, že jsem kompletní zápasník.

Sám jste se v minulosti vyjádřil, že pokud vstoupíte do světa bojových sportů, bude to pouze v Oktagonu. Proč jste nechtěl být součástí organizace Clash of the Stars, kam vás
mnozí řadí?

Já už ve světě bojových sportů jsem. Ale pouze tento svět nikdo nesleduje a je to celkem smutný. Je tu spousta talentů, akorát o nich nikdo neví. A jelikož se věnuji bojovým sportům odmala, chci
působit v tomto seriózně a proto právě Oktagon.

Vaším soupeřem bude Gabriel Török. Znáte jej a víte, na co si u něj dát pozor?

Soupeře neznám. Akorát vím, že zápasil se skvělými jmény a má zkušenosti k nezaplacení, které bohužel já nemám.

Co říkáte na negativní reakce? Věříte, že veřejnosti ukážete, že nejste dle jejich názoru jenom pseudocelebrita, ale také především kvalitní sportovec?

S těmito reakcemi se počítalo. Přece jenom pro lidi jsem “kluk z Love Islandu” . Ovšem budu první “influencer”, který nepůjde s dalším influencerem, ale s opravdovým zápasníkem. Na druhou
stranu podívejte se na dosahy.

Splnilo to účel. Vidělo to přes 350 000 lidí, všude se o tom píše a dost lidí na to reaguje. A o to šlo. Dvanácti tisíci lidem se tento reels na Instagramu líbil.

Komentářů je nad 350 a i kdyby byly všechny negativní, tak 12 000 je furt více než 350. Věřím, že dovedu spoustu nových lidí k tomuto sportu, k této organizaci a o tom to je.

Chcete se v Oktagonu zbavit své nálepky kluka z reality show a věnovat se MMA i v budoucnu?

Určitě se budu věnovat MMA i nadále. Rozhodně nejdu zápasit jednou a konec. Dělám to odmala a budu to dělat i nadále. Nálepky “kluka z reality show” se nikdy nezbavím.

Ale mohu ji postupně strhávat. Každopádně podívejme se do světa. I Tommy Fury byl v Love Islandu a podívejme se, jak skvělý boxer to je.

Jaká je vlastně vaše aktuální dohoda s organizací? Máte smlouvu na více zápasů?

Dohoda je v řešení. Konečný závěr ještě nemáme.

Máte nějakého soupeře, se kterým byste se rád někdy příště utkal?

Určitě mám, rýpnu si do něj až po zápase.

SEKCE: Sport

KLÍČOVÁ SLOVA:  gabriel (1x), török (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

07.07.2023 (19:05:19) Sociální sítě Institut tvůrčí fotografie Facebook - Příspěvky Olomoucký Rej

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Mistr fotograf Jindřich Štreit představuje skoro sto dvacet velkoformátových fotografií na výstavě v Šantovce. Vystavuje i jedny z mála fotografií Olomouce.

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (2x), štreit (2x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

07.07.2023 (19:15:10) Internet Institut tvůrčí fotografie REJ.cz - Olomoucky.rej.cz (rej)

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Velikou výstavu se 118 velkoplošnými fotografiemi připravil pro olomouckou Galerii Šantovka slavný fotograf Jindřich Štreit. Návštěvníkům zde nabízí v pěti tematických celcích i takové
fotografie, které ještě nikde vystaveny nebyly. Jedna část představuje i záběry z ulic Olomouce, kde jich Štreit doposud mnoho nevytvořil. Expozice, umístěná v prostorách obchodního centra,
bude k vidění až do 20.srpna.

Do výběru pro velkou výstavu zvolil Jindřich Štreit série fotografií z Japonska a z Francie, snímky na téma paliativní péče, sérii ze života handicapovaných lidí a konečně pátou výstavu, složenou
ještě dále ze tří menších sérií fotografií, které fotograf vytvořil na zakázku pro knihy olomoucké spisovatelky Kamily Holáskové. Fotografie z jeho cest po Francii a Japonsku budou uveřejněny
vůbec poprvé. Jednotlivé tematické sekce naleznete na pěti místech Galerie Šantovka.

Slavný fotograf obvykle vybírá téma vystavených fotografií podle místa, kde se expozice připravuje. Jeho nynější velká olomoucká výstava je ale jiná – už tím, že je tvořena pěti odlišnými celky.
„Tato výstava má být především atraktivní pro lidi, kteří tudy procházejí, a právě proto jsme vybírali výstavy s různými tématy. Jde o to, aby si člověk přišel na své, právě proto jsme vybrali atraktivní
fotografie na různá témata,“ okomentoval charakter nové výstavy Jindřich Štreit.

Více informací o výstavě naleznete ZDE.

23. Mistr fotograf Jindřich Štreit představuje skoro…  
seznam | nahoru

24. Skoro sto dvacet fotografií Jindřicha Štreita na velké výstavě, mezi nimi i
dosud nezveřejněné unikáty  seznam | nahoru
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SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (3x), štreit (3x)

DUPLICITNÍ S: Fotograf Jindřich Štreit na velké výstavě představuje i dosud neznámé snímky ( Olomouc.cz - Články, Institut tvůrčí fotografie );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

08.07.2023 (13:29:12) Internet Filozoficko-přírodovědecká fakulta Pokerzive.cz - Zpravodajství Headis |

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Main Event rozvadovského France Poker Festivalu měl v pátek na programu hned tři startovní flighty. Dva na Rozvadově a jeden v pražském Hiltonu.

Od středy hostí rozvadovský King's Resort francouzský Main Event France Poker Festivalu, který při startovném €270+30 nabízí garanci €500.000.

Na hráče čeká od středy do neděle celkem sedm startovních flightů, nedělní den 2 a klasické pondělní streamované finále.

Garance postavena na 1.852 vstupů se zatím plní velmi pozvolna. Po pátečních flightech počítá turnaj necelých 1.000 entries. Polovina do garance stále chybí.

Páteční akce přinesla první žetonové milionáře, na chiplead se vyhoupli Němec Bumbelow a Turek Kyiak. Z českých hráčů je na tom po pěti odehraných flightech zatím nejlépe Petr Kuběnka.

Dnes má Main Event FPF na programu startovní dny 1E (11:00) a 1F (18:00), ve 14:00 startuje kvalda jen za €50.

Jde si Petr Kuběnka pro další zajímavý výsledek v King's?

FPF Main Event €500K GTD - den 1CD+Hilton

BUY-IN: €270+30
ENTRIES: 115 (A) + 164 (1B) + 274 (1C) + 358 (1D) + 57 (Hilton) + (EFG) 
POKRAČUJE: 16 (A) + 17 (1B) + 34 (1C) + 43 (1D) + 8 (Hilton) + (EFG)
PRIZEPOOL: €500.000 GTD (postavený na 1.852 entries)

# Jméno Země Chipcount Flight
1 Bumbelow Germany 1.002.000 1C
2 Felix Grossmann Germany 969.000
3 Vladimir Minarik Slovakia 827.000
4 Petr Kubenka Czech Republic 796.000
5 Eduardo Barbato Italy 767.000
6 Giuseppe Dedoni Italy 616.000
7 Prim Netherlands 600.000
8 Mousa Awad Romania 598.000
9 Maciej Tomasz Srutwa Poland 516.000
10 Arnost Kopecky Czech Republic 497.000
11 Loopo Germany 488.000
12 ARMO 1403 BiH 465.000
13 Thomas Wegscheider Austria 453.000
14 peso7 Slovakia 411.000
15 Gianluca Cammarata Italy 403.000
16 Krzysztof Buczak Poland 389.000
17 Hans Leopold Bergmann Germany 371.000
18 Mirza Sweden 356.000
19 Korbinian Bierl Germany 334.000
20 Nika Suladze Georgia 329.000
21 FERNANDO Austria 321.000
22 Christian Jakob Froehler Germany 312.000
23 Cyril Liverpool France 234.000
24 Faruuuuzz Germany 179.000
25 MarkiMark Germany 178.000
26 Robert Lenz Germany 176.000
27 Omri Manheim Israel 174.000
28 Marc Aurelius Germany 171.000
29 Etienne Zeggai France 170.000
30 Dennis Krusch Germany 163.000
31 Paul Calin Ciaca Romania 160.000
32 Davide Tamburrini Italy 159.000
33 7andar Slovakia 130.000
34 Jordan Domini Berlier France 123.000
1 Tolga Can Kiyak Turkey 1.008.000 1D
2 Diego Scillieri Italy 965.000
3 Ivan Romania 875.000
4 Or Perez Israel 825.000
5 Ciprian Paunescu Romania 805.000
6 Rens Joris Arnout Jeroe Buijs Netherlands 730.000
7 Andreas Eller Germany 724.000
8 Sandor Mate Hungary 700.000
9 Roland Erard Switzerland 689.000
10 Uwe Klos Germany 640.000
11 Peter Germany 630.000

25. FPF €500K GTD: Po pátku jde na domácí chiplead Petr Kuběnka   
seznam | nahoru
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12 GRECU C. Romania 585.000

13 Felix Florian Kretschmann Germany 550.000
14 BattleMe Germany 544.000
15 Lukas Klima Czech Republic 530.000
16 Thomas Franz Kandlbinder Germany 528.000
17 Adam Stanislaw Siwicki Poland 477.000
18 Christophe Lucien Dany Heinrich France 457.000
19 Davinc!Code Germany 440.000
20 Giovanni Sampietro Italy 371.000
21 Jaroslaw Panich Ukraine 355.000
22 NADRAG 1964 Spain 323.000
23 Raoul Ioan Iancovici Romania 308.000
24 Andrej Desset Slovakia 277.000
25 Lucien Guy M Kroonen Belgium 264.000
26 Mikel Calo' Italy 259.000
27 Magic Maik Germany 257.000
28 Tipico Germany 240.000
29 kenny mcCormick Germany 237.000
30 Francesco Di Paola Onorato Italy 231.000
31 RAMBOZ Iraq 223.000
32 Garfield BiH 216.000
33 Alexandru Farcasanu Romania 201.000
34 the perser Germany 200.000
35 Alberto Campanile Italy 185.000
36 Ionut Aurelian Stochita Romania 170.000
37 Joel Hilpert Germany 169.000
38 Mihai Aurelian Banu Romania 158.000
39 Anh Vu Le Viet Nam 142.000
40 Emil Ciprian Barat Romania 142.000
41 Dennis Vogt Germany 135.000
42 Persch mann Germany 114.000
43 Giampietro Rizzo Italy 112.000
1 Dijo Vincent India 771.000 Hilton
2 Adam Polek Czech Republic 443.000
3 Adi Neigauz Israel 338.000
4 Mak Sauka Croatia 332.000
5 Filip Sochor Czech Republic 305.000
6 Stepan Brychta Czech Republic 244.000
7 Daniel Panacek Czech Republic 237.000
8 Michael Teplitski Israel 181.000

# Jméno Země Chipcount Flight

Související články:

---

Kompletní program a detaily jednotlivých eventů (st. stack, blindy, struktura...) v rozvadovském King's i v King's Prague naleznete na turnajových stránkách https://kings-resort.com/poker

King's je známo také svojí základnou cash games hráčů 24 hodin denně, 7 dní v týdnu a 365 dní v roce. Nonstop akce ve variantách NLHE i PLO od těch nejnižších blindů €1/3 -€2/2 až po high
stakes při blindech €200/400.

Aktuální obsazenost stolů lze v reálném čase sledovat na https://kings-resort.com/poker

King's Resort

SEKCE: Ostatní POČET AKTUALIZACÍ: 1

KLÍČOVÁ SLOVA:  fpf (3x)

DUPLICITNÍ S: FPF €500K GTD: Dva české postupy ve dni 1A ( Pokerzive.cz - Zpravodajství, Filozoficko-přírodovědecká fakulta ); FPF €500K GTD: Startovní flight 1B bez českého postupu
(Pokerzive.cz - Zpravodajství, Filozoficko-přírodovědecká fakulta );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

09.07.2023 (11:02:07) Internet Filozoficko-přírodovědecká fakulta Pokerzive.cz - Zpravodajství AK |

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Garance €500.000 Main Eventu France Poker Festival padla za vlast! Dnes je v rozvadovském King's na programu závěrečný turbo flight 1G, na který pak od 16:00 naváže Day 2. Na špičce v
turnaji se z našich drží Jakub Kolečkář s Petrem Kuběnkou.

Main Event France Poker Festival v rozvadovském King's Resortu pomalu ale jistě uzavírá registrační bránu. Poslední příležitost postoupit do druhého hracího dne máte v závěrečném turbo flightu
1G, který na Rozvadově vypukne v 11:00.

Poslední startovní den při buy-inu €270+30 nabízí garanci €500.000 postavenou na 1.852, která už je dávnou minulostí. Turnaj momentálně zaznamenává 2.099 entries.

Do TOP20 se z posledních flightů protlačili dvě známé tváře Jakub Kolečkář (805K) a Petr Kuběnka (796K), kteří se musí postavit chipleaderovi hrající pod českou vlajkou Ngoc Minh Hoangovi,
jenž ve svém stacku drží necelých 1,2M v žetonech.

26. FPF €500K GTD: Jakub Kolečkář s Petrem Kuběnkou v TOP20   
seznam | nahoru

18/20

https://www.maximusweb.cz/public/original/56489510
https://www.maximusweb.cz/public/original/56499539
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NTY1MTg3MzksInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NTY1MTg3MzksInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NTY1MTg3MzksInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/56518739
https://www.maximusweb.cz/detail/clanku/56518739
http://translate.google.com/translate?hl=cs&sl=cs&tl=en&u=http%3A%2F%2Fwww.pokerzive.cz%2Fzpravodajstvi%2Fnovinky%2Ffpf-500k-gtd-jakub-koleckar-s-petrem-kubenkou-v-top20
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/56518739


Dnes má Main Event FPF na programu startovní den 1G (11:00) a od 16:00 druhý hrací den. Velkeé finále je pak připraveno na zítra v tradiční čas 14:00.

Jakub Kolečkář

FPF Main Event €500K GTD - den 2

BUY-IN: €270+30
ENTRIES: 2.099 + (G) 
POKRAČUJE: 253 + (G)
PRIZEPOOL: €500.000 GTD (postavený na 1.852 entries)

# Jméno Země Chipcount Table Seat
1 Ngoc Minh Hoang Czech Republic 1.145.000 107 2
2 Sven Schroeder Germany 1.072.000 85 7
3 Der Psychopath Germany 1.032.000 99 8
4 TK Turkey 1.008.000 98 8
5 Bumbelow Germany 1.002.000 102 2
6 Chris Joergen Dyhr Hansen Denmark 1.000.000 102 3
7 Felix Grossmann Germany 969.000 82 7
8 Diego Scillieri Italy 965.000 102 9
9 Bare Pele 12 Austria 960.000 83 4
10 Mr George Ralph De Bathe United Kingdom 938.000 106 4
11 Silviu Baltateanu Romania 911.000 107 4
12 Ivan Romania 875.000 99 5
13 Oleg Vayman United States 847.000 113 6
14 Vladimir Minarik Slovakia 827.000 112 4
15 Or Perez Israel 825.000 91 6
16 Konrad Roman Kott Poland 809.000 94 4
17 Jakub Koleckar Czech Republic 805.000 82 4
18 Ciprian Paunescu Romania 805.000 83 6
19 Leonardo Sabatino Italy 801.000 108 9
20 Petr Kubenka Czech Republic 796.000 120 9
21 Adel Boulhadid France 782.000 88 1
22 Dijo Vincent India 771.000 88 3
23 Oguzhan Ozdemir Turkey 767.000 120 8
24 Eduardo Barbato Italy 767.000 121 5
25 Samir Dizdarevic Austria 762.000 101 5
26 Salvatore Saracino Italy 756.000 117 8
27 Quentin Morga Pecheur France 751.000 100 6
28 Andrei Alexandru Sasu Romania 750.000 111 1
29 Simone Piazzini Italy 740.000 116 7
30 Rens Joris Arnout Jeroe Buijs Netherlands 730.000 85 2
31 Bogdan Berinde Romania 729.000 81 4
32 Grinder OG Germany 726.000 105 4
33 Zigigi Georgia 726.000 92 4
34 Andreas Eller Germany 724.000 96 9
35 Daniel Julius J Wuyts Belgium 722.000 98 6
36 Mikael Philipe Hen Hanouna Israel 721.000 92 7
37 Petre Bogdan Ionescu Romania 710.000 81 7
38 Alon Greenberg Israel 710.000 87 1
39 Sandor Mate Hungary 700.000 117 4
40 Greko Gregor Greece 695.000 97 4
41 Liridon Maliqi Switzerland 694.000 109 9
42 Roland Erard Switzerland 689.000 90 6
43 Samvel Kiourktchian Armenia 687.000 61 3
44 Jona Wilmsmann Germany 658.000 82 5
45 Vitalii Shcherba Ukraine 648.000 104 1
46 Chikiwawa Germany 640.000 118 3
47 Uwe Klos Germany 640.000 109 2
48 Kacper Mateusz Kuzior Poland 640.000 116 2
49 Cedric Jaby France 635.000 88 4
50 Manfred Sicklinger Germany 634.000 95 7
51 Peter Germany 630.000 61 9
54 Viet Son Trinh Czech Republic 624.000 117 7
56 Tomas Knespl Czech Republic 609.000 96 2
71 Filip Mikulas Czech Republic 555.000 85 8
75 Lukas Klima Czech Republic 530.000 121 4
79 Jan Verner Czech Republic 511.000 105 6
81 Arnost Kopecky Czech Republic 497.000 61 4
94 Adam Polek Czech Republic 443.000 87 9
98 Michal Mrakes Czech Republic 439.000 100 1
104 PEPA G. Czech Republic 412.000 86 8
106 peso7 Slovakia 411.000 97 6
128 Denis Moravec Slovakia 353.000 86 2
149 Filip Sochor Czech Republic 305.000 105 8
159 Andrej Desset Slovakia 277.000 114 7
162 Michal Riczak Czech Republic 268.000 102 6
170 Pavel53 Czech Republic 260.000 99 4
173 Frantisek Sedivy Czech Republic 255.000 97 2
176 Stepan Brychta Czech Republic 244.000 101 8
179 Daniel Panacek Czech Republic 237.000 116 5
188 Vladimir Krizek Czech Republic 219.000 121 2
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202 Vojtech Skarka Czech Republic 187.000 89 2
239 7andar Slovakia 130.000 119 1
244 Ladislav Kletecka Czech Republic 115.000 95 3

# Jméno Země Chipcount Table Seat

Související články:

---

Kompletní program a detaily jednotlivých eventů (st. stack, blindy, struktura...) v rozvadovském King's i v King's Prague naleznete na turnajových stránkách https://kings-resort.com/poker

King's je známo také svojí základnou cash games hráčů 24 hodin denně, 7 dní v týdnu a 365 dní v roce. Nonstop akce ve variantách NLHE i PLO od těch nejnižších blindů €1/3 -€2/2 až po high
stakes při blindech €200/400.

Aktuální obsazenost stolů lze v reálném čase sledovat na https://kings-resort.com/poker

King's Resort

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  fpf (3x)
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